
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ple 7/2012, de 5 de juliol de 2012 
 

   133 

 

ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT  
DE TORROELLA DE MONTGRÍ 

 
  

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ: 
 
Núm.: 7/2012 
Caràcter: ordinària 
Data: 5 de juliol de 2012 
Convocatòria: primera 
Horari: de les 8 i 5 minuts del vespre fins a les 11 menys 5 minuts del vespre  
Lloc: auditori de Can Quintana 
 
 
ASSISTENTS: 
 
Sr. Jordi Cordon i Pulido, Alcalde (CiU) 
Sra. Sandra Bartomeus i Vicens, primera tinenta d’Alcalde (CiU) 
Sra. Sílvia Comas i Batista, segona tinenta d’Alcalde (L'EST) 
Sr. Andrés Navarrete i Quirós, tercer tinent d’Alcalde (PP) 
Sr. Francesc Puig i Bagué, quart tinent d’Alcalde (CiU) 
Sr. Genís Dalmau i Burgués, cinquè tinent d’Alcalde (L'EST) 
Sra. Núria Bosch i Gelmà, regidora (CiU) 
Sr. Joan Ramon Aladid i Llanas, regidor (CiU) 
Sra. Sandra Pibernat i Busquets, regidora (L'EST) 
Sr. Josep Maria Rufí i Pagès, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Dolors Bassa i Coll, regidora (Esquerra-AM)  
Sr. Marc Calvet i Martí, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Laia Coll i Aguilera, regidora (Esquerra-AM) 
Sr. Lluís Coll i Torrent, regidor (UPM-PM) 
Sra. Caterina Matas i Mercader, regidora (UPM-PM) 
Sr. Narcís Noguer i Daurell, regidor (UPM-PM) 
Sr. Gregori Sarquella i Subirós, regidor (COET) 
Sr. Jordi Estragó i Castelló, interventor accidental 
Sr. Josep Rovira i Jofre, secretari  
 
Comprovat que el quòrum dels assistents compleix allò que estableix l’article 98.c) del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, el Sr. Alcalde obre la sessió, declarada pública, per tractar els assumptes 
inclosos en l’ordre del dia de la convocatòria: 
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A) Part resolutiva  
 
1. Lectura i aprovació de l’acta de la sessió núm. 6/2012, de 7 de juny. 
2. Aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí a l’Associació d’Entitats 

Locals Propietàries Forestals a Catalunya (ELFOCAT). Exp. 442/12 (Medi Ambient). 
3. Aprovar definitivament l’Ordenança del règim de comunicació prèvia de les activitats 

innòcues. Exp. 378/12 (Secretaria). 
4. Aprovar provisionalment el Pla especial urbanístic “PEU La Pedrera” – La Bolleria, per 

a la construcció d’un mur de contenció de terres. Exp. 778/11 (Secretaria). 
5. Aprovar provisionalment el Pla especial urbanístic del projecte de nova línia 

subterrània 25 kV unió xarxes 25 kV “Polígon” i “Camí Vell” entre C.D.99 “Benzinera 
Pol. Ind.”, C.D.24 “Super Estartit” i C.D.22 “Dunes 1”. Exp. 651/11 (Secretaria). 

6. Aprovar definitivament l’estudi de detall per a la construcció de tres habitatges 
unifamiliars aïllats a la parcel·la 16, de la urbanització Mas Pinell. Exp. 1001/11 
(Secretaria). 

7. Aprovar la celebració de la festa tradicional amb vaquetes organitzada per la Penya 
San Marcos Montgrí. Exp. 570/12 (Secretaria). 

8. Aprovar inicialment el Plec de clàusules administratives particulars i el Plec de 
prescripcions tècniques que han de regir la contractació, per procediment obert 
(diversos criteris d’adjudicació), dels serveis d’escombraries, de neteja viària i de 
platges, i de clavegueram de Torroella de Montgrí. Exp. 490/12 (Secretaria). 

9. Aprovar la modificació de crèdit 6/2012, per transferència de crèdit de diferent àrea 
de despesa. Exp. 289/12 (Serveis Econòmics).  

10. Aprovar el Manifest de Joventut Nacionalista de Catalunya de Torroella de Montgrí i 
l’Estartit en contra de la “Barbacoa Identitària”. Exp. 611/12 (Secretaria). 

11. Aprovar la moció del grup municipal de CiU en relació amb la declaració política 
sobre el dret al vot dels i les representants electes als municipis. Exp. 586/12 
(Secretaria). 

12. Aprovar la moció del grup municipal de CiU de suport al pacte fiscal. Exp. 610/12 
(Secretaria). 

13. Aprovar la moció del grup municipal d’UPM-PM sobre el rescat financer. Exp. 619/12 
(Secretaria). 

14. Aprovar la moció del grup municipal d’Esquerra-AM per fer onejar la bandera 
estelada en els dues astes instal·lades a Torroella de Montgrí i l’Estartit. Exp. 618/12 
(Secretaria). 

15. Donar compte de l’aprovació definitiva de la modificació del PGOU per a l’ampliació 
de l’ocupació del soterrani en els eixamples suburbans (clau S), article 162. Exp. 
999/11 (Secretaria). 

16. Donar compte de la Sentència núm. 117/2012, de 28 de maig, del Jutjat 
Contenciós Administratiu núm. 3 de Girona. Exp. 365/10 (Secretaria). 

17. Donar compte de la Sentència núm. 118/2012, de 29 de maig, del Jutjat 
Contenciós Administratiu núm. 3 de Girona. Exp. 334/09 (Secretaria). 
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18. Donar compte de la Sentència núm. 131/2012, de 7 de juny, del Jutjat Contenciós 
Administratiu núm. 3 de Girona. Exp. 306/11 (Secretaria). 

19. Donar comte de la Sentència núm. 3672/2012, de 15 de maig, de la Sala Social 
del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya. Exp. 764/10 (Secretaria). 

20. Assumptes urgents. 
 

B) Part de control 
 

21. Donar compte dels decrets de l’Alcaldia i de les regidories delegades del núm. 1074 
al núm. 1410, corresponents al període comprès entre el 16 de maig de 2012 i el 
15 de juny de 2012. 

22. Precs i preguntes. 
 

 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 
A) PART RESOLUTIVA  
 
1. LECTURA I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 6/2012, DE 7 DE JUNY 
 
D’acord amb el que disposa l’article 91.1 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals (ROF), aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el 
Sr. Alcalde pregunta si algun membre de la Corporació ha de formular alguna observació a l’acta 
de la sessió que s’ha distribuït amb la convocatòria.  
 
El Sr. Sarquella exposa que cal fer un pas més en les sessions plenàries i retransmetre-les en 
directe i diferit per la ràdio local. Considera que la transcripció de l’acta és correcta. 
 
El Sr. Coll fa avinent que, en el punt 18è de l’acta anterior, al penúltim paràgraf, on diu “(...). El 
Sr. Coll demana qui porta la direcció de la llar d’infants de l’Estartit, a la qual cosa la Sra. 
Pibernat respon que, temporalment, la porta alguna de les més veteranes. El Sr. Coll també 
demana si les substitutes també passaran a l’empresa contractada. La Sra. Pibernat li respon 
afirmativament” hauria de dir: “(...). El Sr. Coll demana qui porta la direcció de la llar d’infants 
de l’Estartit, a la qual cosa la Sra. Pibernat respon que, temporalment, l’ha portat alguna de les 
més veteranes. El Sr. Coll també li demana si és veritat que les persones que han substituït les 
baixes que hi ha hagut en els últims dies a l’escola Mar i Cel les ha enviades directament 
l’empresa que serà l’adjudicatària de la gestió de l’escola. Li respon que no, amb l’única 
salvetat que una d’aquesta, temps enrere, havia treballat en aquesta empresa. Li indica que 
s’ha agafat a partir de la borsa de treball que es disposa”. 
 
La Sra. Matas demana que al punt 11è de l’acta de la sessió anterior hi consti com a Sra. 
Matas, no com a Sra. Planas. També sol·licita que, en relació al punt 9è, s’hi facin constar les 
observacions que va presentar com a al·legacions a la derogació de l’Ordenança municipal 
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sobre la compatibilització del desenvolupament de les obres del sector de la construcció i altres 
activitats en el terme municipal del Torroella de Montgrí i a l’aprovació inicial de l’Ordenança 
reguladora de la suspensió d’obres durant la temporada turística. 
 
Així, demana substituir aquest paràgraf: “La Sra. Matas afirma que tractarà aquest punt de 
l’ordre del dia amb el següent. Afirma que per simplificar no cal derogar. Creu que el principal 
del problema del municipi és que els interessos de partit estan per sobre els ciutadans. Exposa 
que hi ha molts paràgrafs de la nova ordenança com els anteriors. Considera que el quadre 
annex a l’ordenança no era tan difícil d’interpretar. En definitiva, creu que hi ha molt poques 
variacions. Exposa que aquesta ordenança ja s’havia modificat al 2009 i que s’ha tingut poc 
respecte per la feina anterior” per aquest altre:  
 
“La Sra. Matas afirma que, atès que els punts 9 i 10 de l’ordre del dia estan vinculats en 
l’objectiu i l’objecte, fonamenta seu vot, en representació d’UPM, amb una única argumentació 
per a ambdós assumptes. Així, en el primer paràgraf de l’Exposició de motius de la Proposta 
d’Ordenança reguladora de la suspensió d’obres durant la temporada turística, s’hi exposa que 
“… la present Ordenança té l’objectiu de simplificar l’aplicació de l’actual Ordenança municipal 
sobre la compatibilització …“. Considera que per simplificar una ordenança no cal derogar-la; és 
suficient amb modificar aquells articles el contingut dels quals no dóna resposta a les variables 
socials esdevingudes des de la seva aprovació. Afirma que aquest és el gran problema de la 
política al nostre país i també al nostre municipi: els interessos de partit i la desqualificació de 
l’adversari polític prevalen sobre la política de servei a la ciutadania. Exposa que aquesta és 
l’única opinió personal en tota la seva intervenció; la resta és informació extreta de l’anàlisi 
d’ambdues ordenances i que tothom pot verificar. 
 
Es pregunta que, si l’ordenança vigent és tan desencertada, per què la nova proposta conté 
tants paràgrafs de transcripció literal i tants d’idèntic contingut, sense que la transcripció sigui 
literal, de l’ordenança que avui derogarà l’equip de govern? Convida tothom a una lectura en 
paral·lel d’ambdós redactats i, si tenen la paciència de subratllar en color tan sols aquestes 
dues variables, afirma que obtindran un mosaic molt acolorit. 
 
Fa avinent que a la Comissió informativa d’Urbanisme, del dijous 31 de maig, la regidora va dir 
que el “quadre“ de l’ordenança vigent era difícil d’interpretar. Creu que la interpretació d’un 
quadre de doble entrada (producte cartesià) és un exercici que fa anys es practica a totes les 
escoles des d’educació infantil a educació secundària amb un contingut de dades adients a 
cada edat. Considera del tot desafortunat el comentari de la regidora, comentari que menysprea 
la capacitat lectora dels ciutadans que, afortunadament, ja fa anys no són analfabets. 
 
Seguidament proposa comparar aquest quadre amb la proposta d’ordenança que avui es 
presenta. Exposa que el contingut del quadre de l’ordenança que es deroga s’incorpora 
íntegrament en la redacció dels articles 2, 3, 4 i 5 de la nova proposta. Creu que el seu 
contingut està directament vinculat a les variables que regulen les condicions en les què es 
poden desenvolupar les obres en el terme municipal en els períodes d’interès turístic del 
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municipi i s’hi introdueixen els següents canvis: A Torroella la zona de la població afectada per la 
suspensió d’obres es redueix al nucli antic i a l’Estartit es manté; el període de suspensió 
d’obres no distingeix entre els mesos de juliol i agost, i els períodes pre i post vacacionals de 
juny i setembre, per tant la nova proposta és de temporalitat més àmplia i, en conseqüència, 
més restrictiva; es manté idèntica la tipologia d’obres; es manté idèntica l’ocupació de via 
pública i la col·locació de bastides; s’autoritza sempre el transport limitant-ne l’horari de 9 a 11 
del matí, i la càrrega màxima del vehicle s’amplia fins a 3.500 kg; s’amplia l’horari de treball en 
una hora al migdia, d’1 a 2 del migdia, i no es fa esment de l’opció de treball entre les 8 i les 9 
del matí; s’indica que “el soroll serà el menor possible” (considera que és curiós observar una 
dada d’interpretació tan subjectiva en un detall tan rellevant, i que és impossible la coincidència 
entre la interpretació dels treballadors a l’obra i els veïns afectats); s’indica que “només es 
permetran eines manuals” i es pregunta si algú s’ho pot creure.  
 
Finalment recalca que l’únic canvi substancial és la reducció de zona afectada a Torroella de 
Montgrí. Afirma que no farà referència als articles d’infraccions i règim sancionador perquè 
aquests vénen regulats per normativa de rang superior. 
 
Com a conclusió exposa que els regidors d’UPM valorarien i respectarien la modificació d’alguns 
aspectes de l’Ordenança vigent (aprovada el 2008 i modificada el 2009) per acord bilateral 
entre Ajuntament i AEMON (Associació d’empresaris del Montgrí) per a adequar-la a 
circumstàncies actuals, però l’habitual actitud de menyspreu de l’equip de govern vers el treball 
dels grups de l’oposició i la no operativitat de la majoria de les poques modificacions incloses en 
la nova proposta els aconsella un vot en contra de la derogació de l’actual ordenança de 
referència (punt 9 de l’ordre del dia) i un vot en contra de la proposta de nova ordenança 
referida al mateix assumpte (punt 10 de l’ordre del dia)”. 
 
Sotmesa a votació l’acta de la sessió núm. 6/2012, de 7 de juny, amb les esmenes 
proposades, és aprovada per unanimitat. 
 
 
2. APROVAR L’ADHESIÓ DE L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE MONTGRÍ A L’ASSOCIACIÓ 
D’ENTITATS LOCALS PROPIETÀRIES FORESTALS A CATALUNYA (ELFOCAT). EXP. 442/12 
(MEDI AMBIENT) 
 
A petició del Sr. Alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori 
de 28 de juny de 2012, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
“Vist que l’Ajuntament de Torroella de Montgrí és propietari de la forest Muntanya Gran, de 
2.376 ha, classificada al Catàleg de Forests d’Utilitat Pública amb el número 3. 
 
Vistos els Estatuts de l’Associació d’Entitats Locals Propietàries Forestals a Catalunya 
(ELFOCAT). 
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Vist que entre les finalitats de la citada associació es troba el de representar i defensar els 
interessos dels ens públics locals amb patrimoni forestal o amb una gran vinculació en aquest 
sector i essent l’àmbit on exercirà les seves activitats majoritàriament el territori català. 
 
Atès que la disposició addicional 5a de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de bases 
de règim local (LRBRL), i els articles 133 a 136 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya (TRLMRLC), 
preveuen que les entitats locals puguin constituir associacions per a la protecció i promoció dels 
seus interessos comuns. 
 
Atès que l’article 47.2.g) de la LRBRL determina que correspon al Ple resoldre, amb el vot 
favorable de la majoria absoluta del nombre legal dels membres de la corporació, la “creació, 
modificació, o dissolució de mancomunitats o altres organitzacions associatives, així com 
l’adhesió a les mateixes i l’aprovació i modificació dels seus estatuts”. 
 
Vist l’informe de l’Àrea de Medi Ambient, de data 30 de maig de 2012. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Manifestar la voluntat de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí de formar part, com a soci, de 
l’Associació d’Entitats Locals Propietàries Forestals a Catalunya (ELFOCAT). 
 
2n. Aprovar inicialment els estatuts de l’Associació i sotmetre’ls a la tramitació legalment 
establerta. 
 
3r. Delegar a l’Associació ELFOCAT la publicació dels acords corresponents i el text dels estatuts 
en el moment que resultin aprovats definitivament. 
 
4t. Nomenar com a representant de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí en la citada Associació 
la regidora Sra. Sandra Bartomeus i Vicens. 
 
5è. Facultar la representant de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí per fer totes les gestions i 
signar tots els documents que siguin necessaris per a l’efectivitat d’aquest acord”.  
  
El Sr. Alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui exposa que, per a COET, el medi ambient i 
la sostenibilitat és una prioritat. Mostra la seva indignació perquè l’Ajuntament no ha fet cap pas 
respecte l’acord de la Generalitat en relació a l’efecte hivernacle, tal com es va determinar als 
plens de febrer i març. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per unanimitat. 
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3. APROVAR DEFINITIVAMENT L’ORDENANÇA DEL RÈGIM DE COMUNICACIÓ PRÈVIA DE 
LES ACTIVITATS INNÒCUES. EXP. 378/12 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. Alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 28 de juny de 2012, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
“Vist que el Ple, en la sessió ordinària de 12 d’abril de 2012, va aprovar inicialment 
l’avantprojecte de l’Ordenança del règim de comunicació prèvia de les activitats innòcues. 
 
Vist que aquest acord i el projecte de la norma es van sotmetre a informació pública per un 
termini de trenta dies hàbils, mitjançant la publicació d’un anunci al BOP de Girona núm. 80, 
del 25 d’abril de 2012, al DOGC núm. 6115, del 25 d’abril de 2012, al diari El Punt del 26 
d’abril de 2012 i al tauler municipal d’edictes. 
 
Vist que dins el preceptiu termini d’informació pública s’ha presentat una única al·legació 
respecte el contingut de la citada ordenança, concretament la de grup municipal d’UPM-PM, la 
qual es fonamenta en els següents aspectes: 

 
a) Aclarir el contingut entre el paràgraf 9è de l’Exposició de motius de 

l’Ordenança i els articles 12 i 16. 
b) Aclarir el contingut dels articles 3 i 6.7. 
c) Article 11: Insuficiència del termini de 10 dies per presentar documentació 

complementària. 
d) Article 10.3: Caldria fer-hi constar explícitament els “tancaments“ en façana 

d’accés al local comercial o bé remetre amb claredat a l’obligació de 
complimentar la normativa regulada en l’Ordenança de paisatge rural i urbà. 

e) En relació a l’àmbit de la restauració i similars, on es treballi amb la 
manipulació d’aliments, s’hauria d’instaurar d’ofici la funció inspectora amb 
caràcter preventiu per minimitzar riscos per a la salut. 

 
Vist l’informe l’enginyera tècnica municipal Sra. Montserrat Casamajor Colls, de 23 de maig de 
2012 i vist l’informe de Secretaria, de 19 de juny de 2012, dels quals es conclou el següent en 
relació a la resolució de les al·legacions presentades: 
 
- Desestimar les següents al·legacions: 
 

c) “Article 11: insuficiència del termini de 10 dies per presentar documentació 
complementària”.  

 
 Fonamentació de la desestimació: l’article 71.1 de la Llei estatal 30/1992, de 26 de 

novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i del procediment 
administratiu comú (LRJPAC) determina que “Si la sol·licitud d’iniciació no reuneix els 
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requisits que assenyala l’article anterior i els exigits, si s’escau, per la legislació específica 
aplicable, s’ha de requerir l’interessat perquè, en el termini de deu dies, esmeni la falta o 
aporti els documents preceptius, amb indicació que, si no ho fa, es considera que 
desisteix de la seva petició, amb la resolució prèvia que s’ha de dictar en els termes 
preveu l’article 42”. Conseqüentment, es proposa desestimar l’al·legació formulada. 

 
Malgrat això, també cal deixar constància que l’article 71.2 de la LRJPAC estableix que 
“Sempre que no es tracti de procediments selectius o de concurrència competitiva, aquest 
termini es pot ampliar prudencialment, fins a cinc dies, a petició de l’interessat o a 
iniciativa de l’òrgan, quan l’aportació dels documents requerits presenti dificultats 
especials”. 

 
e) “En relació amb l’àmbit de la restauració i similars, on es treballi amb la manipulació 

d’aliments, s’hauria d’instaurar d’ofici la funció inspectora amb caràcter preventiu per 
minimitzar riscos per a la salut”. 

 
Fonamentació de la desestimació: Les activitats de restauració no estan incloses dins les 
activitats innòcues (tret dels aspectes tècnics regulats en l’annex II). De totes formes, tant 
les de restauració com les innòcues on es manipulen aliments estan englobades en el 
Conveni amb l’Agència de Salut Pública, que cada any es revisa i s’actualitza en funció de 
les necessitats detectades i la disponibilitat de mitjans personal d’inspecció amb formació 
sanitària. En tot cas, en les noves obertures, en els canvis de titular i en les ampliacions o 
modificacions que afectin els aspectes sanitaris s’acostuma a demanar una inspecció 
sanitària. Donat que les activitats de restauració no estan incloses dins les activitats 
innòcues, s’ha de desestimar l’al·legació formulada”. 

 
- Estimar les següents al·legacions: 
 

a) “Aclarir el contingut entre el paràgraf 9è de l’Exposició de motius de l’Ordenança i els 
articles 12 i 16”. 

 
Es proposa eliminar el paràgraf 9è de l’Exposició de motius i afegir l’article 12.3 a 
l’Ordenança: “L’òrgan competent pot aprovar l’actuació inspectora amb una planificació 
periòdica segons les especificitats (tipus d’activitats innòcues, vectors concrets, per zones, 
aspectes de policia, etc.); pot ser ordenada per algun establiment determinat; o bé feta 
directament per les persones que intervenen en els expedients, si tenen indicis raonables 
de contradiccions documentals o altres aspectes dubtosos que puguin derivar en 
incompliments de la legalitat i calgui fiscalitzar-los mitjançant la inspecció”. 

 
b) “Aclarir el contingut dels articles 3 i 6.7”. 

  
Es proposa modificar el terme “podrà fer” per “farà” de l’article 6.7 de l’Ordenança.  
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d) “Article 10.3: caldria fer-hi constar explícitament els “tancaments“ en façana d’accés al 
local comercial o bé remetre amb claredat a l’obligació de complimentar la normativa 
regulada en l’Ordenança de paisatge rural i urbà”. 

 
Es proposa afegir un paràgraf quart a la instrucció núm. 5 de l’Annex II de l’Ordenança: 
“La normativa de protecció del paisatge rural i urbà estableix que les persianes dels 
tancaments no poden ser opaques perquè han de permetre que es vegi l’interior del 
comerç”. 

 
Es proposa substituir l’actual redactat de l’article 10.3 de l’Ordenança pel següent text: 
“També caldrà que el local on es vol implantar l’activitat tingui la primera ocupació. Els 
altres elements subjectes a títol habilitant (cartells, elements publicitaris, rètols, tendals, 
instal·lacions d’aire condicionat, mobiliari a l’exterior, col·locació d’expositors o similars en 
espais privats, etc.) també precisen de llicència o tràmit per règim de comunicació segons 
estableixi la normativa sectorial”. 

 
Ateses les determinacions dels articles 22.2.d), 49 i 70.2 de la Llei estatal 7/1985, de 2 
d’abril, reguladora de les bases del règim local (LRBRL); de l’article 178.1 del Decret Legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refos de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya (TRLMRLC); i de l’article 63 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el 
Reglament d’obres, activitats i serveis de les entitats locals (ROAS). 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Desestimar les al·legacions c) i e) i estimar les al·legacions a), b) i d), presentades pel Grup 
municipal d’UPM-PM, en base a les anteriors fonamentacions. 
 
2n. Aprovar definitivament l’Ordenança del règim de comunicació prèvia de les activitats 
innòcues, tot incorporant les modificacions derivades de l’estimació de les al·legacions 
referenciades. 
 
3r. Publicar el text íntegre de l’Ordenança del règim de comunicació prèvia de les activitats 
innòcues al BOP de Girona i inserir una referència d’aquesta publicació al DOGC.  
 
4t. Trametre, en el termini de 15 dies hàbils, aquest acord i la còpia íntegra de l’ordenança 
referenciada al Departament de Governació i Relacions Institucionals de la Generalitat de 
Catalunya i a la Subdelegació del Govern de l’Estat a Girona. 
 
5è. Fer constar que l’ordenança aprovada entrarà en vigor un cop publicat el seu text al BOP de 
Girona i hagi transcorregut el termini de 15 dies hàbils previst a l’article 65.2 de la Llei estatal 
7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local. 
 
6è. Notificar els acords precedents a les persones interessades”. 
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El Sr. Alcalde cedeix la paraula al Sr. Coll, qui afirma que, havent estat acceptades les seves 
esmenes, hi votaran a favor. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per unanimitat. 
 
 
4. APROVAR PROVISIONALMENT EL PLA ESPECIAL URBANÍSTIC “PEU LA PEDRERA” – LA 
BOLLERIA, PER A LA CONSTRUCCIÓ D’UN MUR DE CONTENCIÓ DE TERRES. EXP. 778/11 
(SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. Alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori 
de 28 de juny de 2012, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
“Vist que el Ple, en la sessió ordinària de 10 de novembre de 2011, va aprovar inicialment el 
Pla especial urbanístic “PEU La Pedrera – La Bolleria”, per a la construcció d’un mur de 
contenció de terres, promogut per les Sres. Joana i Francesca Saguer Galí i redactat per 
l’arquitecte Sr. Pere Comalada Joli, de data agost de 2011, condicionat a la incorporació prèvia 
a l’aprovació provisional d’aquells extrems indicats en l’informe de l’arquitecte municipal Sr. 
Lluís Gratacós i Soler, de data 25 d’octubre de 2011, i d’aquells que resultin dels informes de 
les administracions i del tràmit d’informació pública. 
 
Vist que l’expedient es va sotmetre a informació pública pel termini d’un mes, mitjançant la 
publicació d’un anunci al BOP de Girona núm. 229, de 30 de novembre de 2011, al diari El 
Punt de 24 de novembre de 2011, al tauler d’edictes de la corporació i a la pàgina web 
municipal www.torroella-estartit.cat. 
 
Vist que durant el termini d’informació pública no es va presentar cap al·legació.  
 
Vistos els diversos informes sectorials, quines consideracions es recullen a l’informe de 
l’arquitecte municipal, de data 18 de juny de 2012, i que es recullen en el corresponent Text 
refós. 
 
Vist que l’arquitecte municipal informa favorablement sobre la seva aprovació provisional en el 
citat informe. 
 
Ateses les determinacions dels articles 67, 68, 69, 78 i següents del Decret Legislatiu 1/2010, 
de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme de Catalunya (TRLU), 
modificat per la Llei 3/2012; dels articles 22, 23, 92 a 94, i 101 i següents del Decret 
305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’Urbanisme de Catalunya;  
dels articles 21.1.j) i 22.2.c) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del 
règim local (LRBRL); dels articles 52.2.c) i 53.1.s) del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, 
pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya (TRLMRLC); i del 
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Pla General Municipal d’Ordenació de Torroella de Montgrí, aprovat definitivament per la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 4 d’abril de 2001 i Text refós aprovat per la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 5 d’abril de 2002 i publicat al BOP de Girona 
núm. 108, de 5 de juny de 2002 i al DOGC núm. 3654, de data 11 de juny de 2002, 
conjuntament amb la modificació puntual del Pla d’Ordenació Urbanística Municipal d’aquest 
àmbit, aprovada definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona de data 29 de 
setembre de 2005. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Aprovar provisionalment el Text refós del Pla especial urbanístic “PEU La Pedrera” – La 
Bolleria”, per a la construcció d’un mur de contenció de terres, promogut per les Sres. Joana i 
Francesca Saguer Galí i redactat per l’arquitecte Sr. Pere Comalada Joli, de data maig de 2012. 
 
2n. Remetre dos exemplars del pla especial esmentat i una còpia de l’expedient administratiu, 
degudament diligenciats, a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona per a la seva aprovació 
definitiva. 
 
3r. Notificar aquest acord a les persones interessades”.  
 
Llegit el dictamen, i sense intervencions, se sotmet a votació i s’aprova per unanimitat. 
 
 
5. APROVAR PROVISIONALMENT EL PLA ESPECIAL URBANÍSTIC DEL PROJECTE DE NOVA 
LÍNIA SUBTERRÀNIA 25 KV UNIÓ XARXES 25 KV “POLÍGON” I “CAMÍ VELL” ENTRE C.D.99 
“BENZINERA POL. IND.”, C.D.24 “SUPER ESTARTIT” I C.D.22 “DUNES 1”. EXP. 651/11 
(SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. Alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori 
de 28 de juny de 2012, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
“Vist que el Ple, en la sessió ordinària de 10 de novembre de 2011, va aprovar inicialment el 
Pla especial urbanístic del projecte de nova línia subterrània 25 kV unió xarxes 25 kV “Polígon” i 
“Camí Vell” entre C.D.99 “Benzinera Pol. Ind.”, C.D.24 “Super Estartit” i C.D.22 “Dunes 1”, 
promogut per Suministro de Luz y Fuerza, SL i redactat per l’enginyer agrònom Sr. Josep Farreró 
i Solés, de data abril de 2011, condicionat a la incorporació prèvia a l’aprovació provisional 
d’aquells extrems indicats en l’informe de l’arquitecte municipal Sr. Lluís Gratacós i Soler, de 
data 11 d’octubre de 2011, i d’aquells que resultin dels informes de les administracions i del 
tràmit d’informació pública. 
 
Vist que l’expedient es va sotmetre a informació pública pel termini d’un mes, mitjançant la 
publicació d’un anunci al BOP de Girona núm. 229, de 30 de novembre de 2011, al diari El 
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Punt de 24 de novembre de 2011, al tauler d’edictes de la corporació i a la pàgina web 
municipal www.torroella-estartit.cat. 
 
Vist que durant el termini d’informació pública no es va presentar cap al·legació.  
 
Vist l’informe favorable del Servei Territorial de Carreteres de Girona, de data 14 de desembre 
de 2011, condicionat al compliment d’unes prescripcions pel que fa a matèria viària. 
 
Vist l’informe favorable sobre activitats extractives (mines) del Departament d’Empresa i 
Ocupació, de data 16 de febrer de 2012. 
 
Vist l’informe favorable sobre subministrament elèctric (energia) de la Secció d’Activitats 
Readioactives i Extractives i Energia del Departament d’Empresa i Ocupació, de data 21 de 
febrer de 2012, condicionat al compliment dels requisits i prescripcions establertes en matèria 
de seguretat de les instal·lacions i, en concret, en matèria de subministrament elèctric (RD 
842/2002, de 2 d’agost, pel qual s’aprova el Reglament electrotècnic per a baixa tensió). 
 
Vist que, en data 8 de maig de 2012 (RE núm. 3362), Suministro de Luz y Fuerza, SL va 
presentar la modificació del Pla especial urbanístic del projecte de nova línia subterrània 25 kV 
unió xarxes 25 kV “Polígon” i “Camí Vell” entre C.D.99 “Benzinera Pol. Ind.”, C.D.24 “Super 
Estartit” i C.D.22 “Dunes 1”, redactat per l’enginyer agrònom Sr. Josep Farreró i Solés, de data 
maig de 2012 
 
Vist l’informe favorable de l’arquitecte municipal, de data 12 de juny de 2012, segons el qual el 
pla especial presentat el dia 8 de maig de 2012 (RE núm. 3362), incorpora les modificacions 
envers l’acord d’aprovació inicial de 10 de novembre de 2011 i les condicions dels informes. 
 
Ateses les determinacions dels articles 67, 68, 69, 78 i següents del Decret Legislatiu 1/2010, 
de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme de Catalunya (TRLU), 
modificat per la Llei 3/2012; dels articles 22, 23, 92 a 94, i 101 i següents del Decret 
305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’Urbanisme de Catalunya;  
dels articles 21.1.j) i 22.2.c) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del 
règim local (LRBRL); dels articles 52.2.c) i 53.1.s) del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, 
pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya (TRLMRLC); i del 
Pla General Municipal d’Ordenació de Torroella de Montgrí, aprovat definitivament per la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 4 d’abril de 2001 i Text refós aprovat per la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 5 d’abril de 2002 i publicat al BOP de Girona 
núm. 108, de 5 de juny de 2002 i al DOGC núm. 3654, de data 11 de juny de 2002, 
conjuntament amb la modificació puntual del Pla d’Ordenació Urbanística Municipal d’aquest 
àmbit, aprovada definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona de data 29 de 
setembre de 2005. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
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1r. Aprovar provisionalment el Pla especial urbanístic del projecte de nova línia subterrània 25 
kV unió xarxes 25 kV “Polígon” i “Camí Vell” entre C.D.99 “Benzinera Pol. Ind.”, C.D.24 “Super 
Estartit” i C.D.22 “Dunes 1”, promogut per Suministro de Luz y Fuerza, SL i redactat per 
l’enginyer agrònom Sr. Josep Farreró i Solés, de data maig de 2012.  
 
2n. Remetre dos exemplars del pla especial esmentat i una còpia de l’expedient administratiu, 
degudament diligenciats, a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona per a la seva aprovació 
definitiva. 
 
3r. Notificar aquest acord a les persones interessades”.  
 
El Sr. Alcalde cedeix la paraula a la Sra. Bartomeus, qui exposa que es tracta d’un soterrament 
del camí vell de l’Estartit que va de la benzinera fins al supermercat GP i que, en una segona 
fase, es farà fins a l’Estartit. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per unanimitat. 
 
 
6. APROVAR DEFINITIVAMENT L’ESTUDI DE DETALL PER A LA CONSTRUCCIÓ DE TRES 
HABITATGES UNIFAMILIARS AÏLLATS A LA PARCEL·LA 16, DE LA URBANITZACIÓ MAS 
PINELL. EXP. 1001/11 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. Alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori 
de 28 de juny de 2012, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
“Vist que per Decret d’Alcaldia núm. 604/2012, de 15 de març, es va aprovar inicialment 
l’estudi de detall per a la construcció de tres habitatges unifamiliars aïllats a la parcel·la 16 de 
la urbanització Mas Pinell, de Torroella de Montgrí, promogut per Innovacions Dago 25, SL i 
redactat per l’arquitecte Sr. Josep Gascón Colomer, amb la condició de presentar un document 
de cessió de la part de parcel·la destinada al vial d’accés que conforma el passatge i del 
document tècnic que defineixi la dotació de serveis a la parcel·la. 
 
Vist que l’esmentat estudi de detall es va sotmetre a informació pública pel termini de vint dies 
hàbils, mitjançant la publicació d’un edicte al BOP de Girona núm. 71, de 12 d’abril de 2012, al 
tauler d’anuncis de l’Ajuntament i a la pàgina web municipal www.torroella-estartit.cat, i que, 
durant aquest termini no s’hi va presentar cap al·legació. 
 
Vist el Decret d’Alcaldia núm. 1052/2012, de 14 de maig, pel qual es va corregir una errada 
detectada en el decret d’aprovació inicial quant a la superfície a cedir pel promotor a 
l’Ajuntament de la part de parcel·la destinada al vial d’accés que conforma el passatge. 
 

http://www.torroella-estartit.cat/
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Vist l’informe de la Subdirecció General de Domini Públic Marítimoterrestre, de data 24 de maig 
de 2012, el qual és favorable, sempre que es compleixin les determinacions que s’hi indiquen. 
 
Vist que, en data 15 de juny de 2012 (RE núm. 4450), Innovacions Dago, SL va presentar la 
modificació de l’estudi de detall per a la construcció de tres habitatges unifamiliars aïllats a la 
parcel·la 16 de la urbanització Mas Pinell, de Torroella de Montgrí. 
 
Vist l’informe favorable de l’arquitecte municipal Sr. Ramon Llorens i Clos, de data 22 de juny 
de 2012, segons el qual la modificació de l’estudi de detall presentada incorpora les 
prescripcions contingudes en el decret d’aprovació inicial i les de l’informe de la Subdirecció 
General de Domini Públic Marítimoterrestre. 
 
Ateses la disposició transitòria 11a del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova 
el Text refós de la Llei d’urbanisme de Catalunya (TRLU), modificat per la Llei 3/2012, que remet 
als articles 26, 64, 65, 66 i 70 del Decret Legislatiu 1/1990, de 12 de juliol, pel qual s’aprova 
la refosa dels textos legals vigents a Catalunya en matèria urbanística; els articles 21.1.j) i 
22.2.c) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local (LRBRL); 
els articles 52.2.c) i 53.1.s) del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text 
refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya (TRLMRLC); i el Pla General Municipal 
d’Ordenació de Torroella de Montgrí, aprovat definitivament per la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de Girona en data 4 d’abril de 2001 i Text refós aprovat per la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de Girona en data 5 d’abril de 2002 i publicat al BOP de Girona núm. 108, de 5 
de juny de 2002 i al DOGC núm. 3654, de data 11 de juny de 2002, conjuntament amb la 
modificació puntual del Pla d’Ordenació Urbanística Municipal d’aquest àmbit, aprovada 
definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona de data 29 de setembre de 
2005. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció dels següents acords: 
 
1r. Aprovar definitivament l’estudi de detall per a la construcció de tres habitatges unifamiliars 
aïllats a la parcel·la 16 de la urbanització Mas Pinell, de Torroella de Montgrí (d’acord amb el 
projecte “Modificació Estudi de Detall per a la construcció de tres habitatges unifamiliars aïllats 
a la parcel·la 16 de la urbanització Mas Pinell, per adequar-se als requeriments de l’informe de 
Costes de 24 de maig de 2012”, de data 11 de juny de 2012), promogut per Innovacions Dago 
25, SL i redactat per l’arquitecte Sr. Josep Gascón Colomer. 
 
2n. Publicar aquest acord en el BOP de Girona, en un dels diaris de premsa periòdica de més 
divulgació en l’àmbit municipal i en la web d’aquest Ajuntament www.torroella-estartit.cat. 
 
3r. Trametre un exemplar de l’estudi de detall i una còpia de l’expedient administratiu complet, 
degudament diligenciats, a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona, per al seu 
coneixement. 
 

http://www.torroella-estartit.cat/
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4t. Notificar aquest acord als interessats i a Serveis Tècnics Municipals”.  
 
Llegit el dictamen, i sense intervencions, se sotmet a votació i s’aprova per unanimitat. 
 
 
7. APROVAR LA CELEBRACIÓ DE LA FESTA TRADICIONAL AMB VAQUETES ORGANITZADA 
PER LA PENYA SAN MARCOS MONTGRÍ. EXP. 570/12 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. Alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Cultura de 
28 de juny de 2012, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
“Vist que, des de l’any 1980, la Penya San Marcos Montgrí organitza actes i activitats culturals 
la setmana anterior a la Festa Major de Torroella de Montgrí, entre els quals hi ha les vaquetes, 
que enguany es faran els dies 18 i 19 d’agost als jardins Santa Clara d’aquesta vila.  
 
Atès que la Llei 34/2010, d’1 d’octubre, de regulació de les festes tradicionals amb bous, 
estableix a l’article 6.1 b) que, per tal d’obtenir l’autorització d’un espectacle tradicional amb 
bous de la Delegació Territorial del Govern de la Generalitat de Catalunya, és necessari un acord 
del Ple de l’Ajuntament pel qual s’aprova la celebració de la festa. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció dels següents acords: 
 
1r. Aprovar la celebració de la festa tradicional amb vaquetes organitzada per la Penya San 
Marcos Montgrí, sota les següents condicions: 
 

- La modalitat concreta de festa és la de bous a la plaça.  
- Les dates de celebració seran el 18 i 19 d’agost de 2012, i l’horari serà de les 11 del 

matí a l’1 del migdia i de les 6 de la tarda a les 8 del vespre.  
- El lloc on se celebrarà l’espectacle serà els jardins Santa Clara de Torroella de Montgrí, 

en un recinte tancat. 
 
2n. Notificar aquest acord a la Penya San Marcos Montgrí i a la Delegació Territorial del Govern 
de la Generalitat de Catalunya a Girona”.  
 
El Sr. Alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui exposa que és obligació dels polítics 
representar els ciutadans. Considera que cal una consulta popular per decidir-ho. D’aquí que 
s’abstindrà. 
 
El Sr. Coll, en representació del Grup d’UPM-PM, exposa que han donat llibertat de vot en 
aquest punt i demana quin import s’atorga a la Penya San Marcos per fer l’activitat. 
 
El Sr. Calvet considera que es tracta d’una festa anacrònica i que no és una festa tradicional. 
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El Sr. Alcalde que es dóna suport a una entitat del poble per a les seves activitats. Afirma que 
és públic l’import del Pressupost. Al Sr. Calvet li comenta que s’està complint la llei perquè 
aquesta entitat necessita un acord de Ple per poder dur a terme l’activitat. També comenta que 
no és necessària una consulta popular, donat que ja està obert a parlar amb tothom. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP, i del Sr. Coll del Grup d’UPM-PM; vot en contra 
dels 4 regidors/es del Grup d’Esquerra-AM; i abstencions de la Sra. Matas i el Sr. Noguer del 
Grup d’UPM-PM i del Grup del COET). 
 
 
8. APROVAR INICIALMENT EL PLEC DE CLÀUSULES ADMINISTRATIVES PARTICULARS I EL 
PLEC DE PRESCRIPCIONS TÈCNIQUES QUE HAN DE REGIR LA CONTRACTACIÓ, PER 
PROCEDIMENT OBERT (DIVERSOS CRITERIS D’ADJUDICACIÓ), DELS SERVEIS 
D’ESCOMBRARIES, DE NETEJA VIÀRIA I DE PLATGES, I DE CLAVEGUERAM DE TORROELLA 
DE MONTGRÍ. EXP. 490/12 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. Alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 28 de juny de 2012, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
“Vista la necessitat de contractar els serveis d’escombraries, de neteja viària i de platges, i de 
clavegueram de Torroella de Montgrí, ja que la vigència del contracte actual acaba el 30 de 
gener de 2013. 
 
Vist que la licitació inclouria els següents serveis:  
 

- Servei d’escombraries (recollida i transport de residus a l’abocador (fracció resta i 
selectiva (orgànica, paper, vidre, envasos, voluminosos, restes vegetals i piles)) i gestió 
de la deixalleria municipal). 

- Servei de neteja viària i de platges. 
- Servei de clavegueram. 

 
Vist que, per Decret de l’Alcaldia núm. 1541/2012, de 27 de juny, es va incoar el corresponent 
expedient de licitació i es va proposar al Ple l’avocació de les atribucions de l’Alcaldia en matèria 
de contractació per a l’aprovació del referit expedient de contractació i per a l’aprovació inicial 
del Plec de clàusules administratives particulars i del Plec de prescripcions tècniques. 
 
Vist que la durada del contracte de serveis (període principal) serà d’11 anys, concretament del 
31 de gener de 2013 a 31 de gener de 2024, existint la possibilitat d’una pròrroga del 
contracte per 1 any (d’1 de febrer de 2024 a 31 de gener de 2025) i 1 any més (d’1 de febrer 
de 2025 a 31 de gener de 2026), les quals hauran de ser autoritzades per l’Ajuntament.  
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Vist que el contracte tindrà caràcter plurianual, distribuint-se en 11 anualitats, amb possibilitat 
de 2 anualitats més en concepte de pròrrogues. 
 
Vist que el preu del contracte, o pressupost de licitació, d’acord amb l’article 87 del TRLCSP, i 
donat que la seva durada és d’11 anys, és de 25.541.733,75 euros (IVA exclòs), corresponent 
2.321.975,80 € (IVA exclòs) a cadascuna de les 11 anualitats 
 
Vist que aquest contracte té la consideració de contracte subjecte a regulació harmonitzada, 
pel fet que es tracta d’un contracte de serveis (comprès a la categoria 16 de l’Annex II del 
TRLCSP) i el seu valor estimat és superior als 200.000,00 euros, tal com estableix l’article 16 
del TRLCSP. 
 
Vist el Plec de clàusules administratives particulars i el Plec de prescripcions tècniques que ha 
de regir la contractació, per procediment obert (diversos criteris d’adjudicació), dels serveis 
d’escombraries, de neteja viària i de platges, i de clavegueram de Torroella de Montgrí.   
 
Vistos els corresponents informes de Secretaria i d’Intervenció. 
 
Ateses les següents determinacions normatives: 
 
 Directiva 2004/18/CEE, del Parlament Europeu i del Consell, de 31 de març, sobre 

coordinació dels procediments d’adjudicació dels contractes públics d’obres, subministraments i 
serveis.  
 Reial decret legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 

de contractes del sector públic (TRLCSP) (correcció errors al BOE de 3/2/2012), modificat per 
l’Ordre EHA/3479/2011, de 19 de desembre, per la qual es publiquen els límits dels diferents 
tipus de contractes a efectes de la contractació del sector públic a partir de l’1 de gener de 
2012. 
 Reial decret legislatiu 2/2000, de 16 de juny, pel qual s'aprova el text refós de la Llei de 

Contractes de les Administracions Públiques (TRLCAP): art. 25.1 paràgraf 1r (DT 4a del TRLCSP, 
tot i les DD úniques de la LCSP i del TRLCSP). 
 Reial decret 817/2009, de 8 de maig, pel qual es desenvolupa parcialment la Llei 30/2007, 

de 30 d'octubre, de Contractes del Sector Públic (RPLCSP). 
  Reial decret 300/2011, de 4 de març, pel qual es modifica el Reial Decret 817/2009, de 8 

de maig, pel qual es desenvolupa parcialment la Llei 30/2007, de 30 d'octubre, de Contractes 
del Sector Públic i s’ha habilitat el titular del Ministeri d’Economia i Hisenda per modificar els 
seus annexos. 
 Reial decret 1098/2001, de 12 d'octubre, pel qual s'aprova el Reglament General de la Llei 

de Contractes de les Administracions Públiques (RGLCAP) (en allò que no s’oposi al TRLCSP i al 
RPLCSP). 
 Informe 12/10, de 23 de juliol de 2010, de la Junta Consultiva de Contractació 

Administrativa de l’Estat, relatiu a la diferència entre el contracte de gestió de serveis públics, 
sota la modalitat de concessió de serveis, i els contractes de serveis. 
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 Reial decret 475/2007, de 13 d’abril, pel qual s’aprova la Classificació Nacional d’Activitats 
Econòmiques 2009 (CNAE-2009). 
 Reglament (CE) núm. 213/2008 de la Comissió, de 28 de novembre de 2007. 
 Recomanació 1/2009, de 30 de juliol, d’adaptació de la Recomanació 2/2005, de 5 de 

maig, de la Junta Consultiva de Contractació Administrativa de Generalitat, sobre la inclusió de 
clàusules lingüístiques en els contractes administratius per tal de fomentar l'ús del català, a la 
Llei 30/2007, de 30 d'octubre, de contractes del sector públic. 
 Acord del Parlament de Catalunya d’1 de març de 2011, de creació del Tribunal de 

Recursos Contractuals del Parlament de Catalunya (DOGC de 28 de març de 2011). 
 Llei 7/2011, del 27 de juliol, de mesures fiscals i financeres, mitjançant la disposició 

addicional quarta de la qual es crea l'Òrgan Administratiu de Recursos Contractuals de 
Catalunya. 
 Ordre EHA/1490/2010, de 28 de maig,  per la qual es regula el funcionament del Registre 

Oficial de Licitadors i Empreses Classificades de l’Estat (BOE de 10 de juny de 2010). 
 Llei 5/2012, del 20 de març, de mesures fiscals, financeres i administratives i de creació de 

l'impost sobre les estades en establiments turístics. 
 Decret 107/2005, de 31 de maig, de creació del Registre Electrònic d’Empreses Licitadores 

de la Generalitat de Catalunya. 
 Resolució de 6 d’abril de 2009, de la Presidència del Tribunal de Comptes, per la qual es fa 

públic l’Acord del Ple de 26 de març de 2009, que aprova la Instrucció General relativa a la 
remissió al Tribunal de Comptes dels extractes dels expedients de contractació i de les relacions 
de contractes i convenis celebrats per les Entitats del Sector Públic Estatal i Autonòmic (BOE 
d’11 abril de 2009). 
 Resolució de 10 de maig de 2012, de la Presidència del Tribunal de Comptes, per la qual es 

publica l'Acord del Ple de 26 d'abril de 2012, pel qual s'aprova la Instrucció sobre remissió dels 
extractes dels expedients de contractació i de les relacions anuals dels contractes, celebrats per 
les Entitats del Sector Públic Local, al Tribunal de Comptes (BOE de 12 de maig de 2012). 
 Resolució de 21 de juny de 2010, de la Sindicatura de Comptes, per la qual es dóna 

publicitat als acords del Ple de la Sindicatura de Comptes de Catalunya del 19 de gener i 8 de 
juny de 2010, que estableixen el contingut de l'extracte dels expedients de contractació (DOGC 
núm. 5657, de 25 de juny de 2010) D’acord art. 308 LCSP (Registre Contractes SP). 
 Article 42 del Codi de Comerç espanyol de 1885, en relació a les empreses vinculades. 
 Reial decret legislatiu 1/1995, de 24 de març, pel qual s'aprova el text refós de la Llei de 

l’Estatut dels Treballadors (ET). 
 Llei estatal 22/2011, de 28 de juliol, de residus i sòls contaminats. 
 Llei estatal 31/1995, de 8 de novembre, de prevenció de riscos laborals. 
 Decret legislatiu 1/2009, de 21 de juliol, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei reguladora 

dels residus. 
 Llei estatal 7/1985, reguladora de les bases de règim local (LRBRL). 
 Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i 

de règim local de Catalunya (TRLMRLC). Arts. 273-281 (en allò que no s’oposi al TRLCSP). 
 Llei estatal 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i 
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del procediment administratiu comú (LRJPAC). 
 Llei estatal 11/2007, de 22 de juny, d'accés electrònic dels ciutadans als serveis públics 

(LAECSP). 
 Llei 26/2010, del 3 d'agost, de règim jurídic i de procediment de les administracions 

públiques de Catalunya (LRJPAPC), modificada per la Llei 10/2011, del 29 de desembre, de 
simplificació i millorament de la regulació normativa. 
 Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 

reguladora de les Hisendes Locals (TRLHL). 
 Llei estatal 3/2004, de 29 de desembre, per la qual s'estableixen mesures de lluita contra la 

morositat en les operacions comercials (modificada per la Llei estatal 15/2010). 
 Llei orgànica 15/1999, de 13 de desembre, de protecció de dades de caràcter personal. 
 Reial decret 994/1999, d’11 de juny, pel qual s’aprova el Reglament de mesures de 

seguretat de fitxers automatitzats que continguin dades de caràcter personal 
 Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d'obres, activitats i serveis 

dels ens locals (ROAS). 
 El Reglament de serveis de les corporacions locals (Decret de 17 de juny de 1955), en tot 

allò que no s'oposi al Reial decret legislatiu 3/2011 ni, de manera supletòria, a la reglamentació 
catalana. 
 Llei 1/1998, de 7 de gener, de política lingüística i disposicions que la desenvolupen. 
 Les Bases d’execució del Pressupost municipal. 
 Altra normativa d’aplicació d’àmbit administratiu. 
 Si no hi hagués normativa administrativa, regiria el dret privat. 

 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Avocar les atribucions de l’Alcaldia en matèria de contractació per a l’aprovació del referit 
expedient de contractació i per a l’aprovació inicial del Plec de clàusules administratives 
particulars i del Plec de prescripcions tècniques. 

 
2n. Aprovar l’expedient de contractació, mitjançant procediment obert, oferta econòmicament 
més avantatjosa, amb diversos criteris d’adjudicació, per als serveis d’escombraries, de neteja 
viària i de platges, i de clavegueram de Torroella de Montgrí. 

 
3r. Autoritzar una despesa plurianual, per als exercicis 2013 a 2024, per finançar (mitjançant 
recursos ordinaris) les despeses derivades del contracte per als següents imports (IVA i 
increment d’IPC no inclosos): 

 

Anualitat Import 

2013 2.118.326,90 € 

2014 2.280.598,00 € 

2015 2.280.598,00 € 

2016 2.280.598,00 € 
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2017 2.280.598,00 € 

2018 2.280.598,00 € 

2019 2.280.598,00 € 

2020 2.280.598,00 € 

2021 2.280.598,00 € 

2022 2.280.598,00 € 

2023 2.280.598,00 € 

2024 197.208,90 € 

 
4t. Aprovar inicialment el Plec de clàusules administratives particulars que ha de regir la 
contractació, per procediment obert (diversos criteris d’adjudicació), dels serveis 
d’escombraries, de neteja viària i de platges, i de clavegueram de Torroella de Montgrí i el Plec 
de prescripcions tècniques que ha de regir la contractació, per procediment obert (diversos 
criteris d’adjudicació), dels serveis d’escombraries, de neteja viària i de platges, i de 
clavegueram de Torroella de Montgrí. 
 
5è. Exposar al públic, d’acord amb l’article 277.1 del Decret Legislatiu 2/2003, els referits Plecs 
pel termini de 20 dies hàbils, a comptar de l’últim anunci publicat al BOP o al DOGC, als efectes 
de presentació de reclamacions, al·legacions o suggeriments. En el supòsit de no formular-se’n 
cap, l’aprovació inicial esdevindrà definitiva. 
 
6è. Fer avinent que els referits Plecs es podran consultar al Perfil de contractant de 
l’Ajuntament (http://www.torroella-estartit.cat/contractacions.html) i s’exposaran al Tauler 
d’edictes municipal”. 
 
El Sr. Alcalde cedeix la paraula al regidor Sr. Dalmau qui exposa el següent: 
 
“Bona nit, per tal de desenvolupar aquest punt, primerament faré una breu presentació del nou 
servei i la tècnica municipal de gestió de residus farà una presentació general del servei actual i 
del nou proposat en el nou contracte.  
 
Des del govern municipal estem gestionant aquesta legislatura amb rigor, amb seriositat, sense 
improvisació, amb una projecció clara de cap a on volem anar com a municipi, i un clar exemple 
n’és la proposta que avui presentem per a la seva aprovació inicial, del nou plec de gestió del 
servei de recollida de residus, neteja viària, platges i selectiva.  
 
Ara no toca gastar més, toca fer més amb menys, i això és el que volem presentar-los i que 
compti amb la seva aprovació, al costat del govern, en un contracte molt important. És la 
factura més gran que paga cada any l’ajuntament. S’ha treballat en un nou contracte que 
creiem. Serà un salt qualitatiu i proposa un nou model més eficient en la recollida i el servei de 
neteja. Amb uns punts importants, com són la reducció del cost del servei i l’augment dels 
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quilos de recollida selectiva, tot fent un ajust en la periodicitat de la recollida, adaptant –nos a 
la major i menor demanda tot depenent de l’època de l’any.  
 
Els nostres veïns esperen un servei adient, a un preu correcte, i això és el que està proposant 
aquest govern. No s’ha improvisat, hem estat molt seriosos i rigorosos en la proposta que 
portem a aprovació avui. S’ha estat treballant des de la tardor passada per tal de poder saber 
exactament com podem ajustar el cost. S’han fet diferents iniciatives, com anar a abocar a 
Solius, sense passar per Forallac, no continuar amb el Consell Comarcal amb la recollida de la 
fracció orgànica i canviar de gestor la neteja de Cala Montgó. Ara proposem fer un pas més i 
oferir un servei més global, al costat d’un soci, l’empresa que guanyi el concurs, per treballar 
conjuntament per buscar la millora contínua, un servei adequat i a un preu raonable.  
 
També val a dir que el model funcionarà si els veïns ens acompanyen en el servei que els 
proposem, i el punt principal és augmentar la recollida selectiva i reduir el rebuig. L’Ajuntament 
ja està posant, amb la presentació d’aquesta nova plica, els mitjans per reduir la despesa. El 
gest de cada veí serà molt important.  
 
La proposta de l’Ajuntament ha estat viva des del moment que la vam presentar a tots vostès.  
Fins a 3 vegades n’hem parlat amb vostès, amb temps suficient per què poguessin fer les seves 
aportacions. Els agraïm la seva participació activa. Tanmateix, vostès han pogut accedir en tot 
moment als tècnics municipals, des de Secretaria, Intervenció i, molt especialment, a la 
responsable de la supervisió del servei, la Sra. Lina Adan, a qui, des d’aquí, li vull agrair la feina 
i la dedicació per poder tenir aquest document tant treballat i acurat. Moltes gràcies”. 
 
Seguidament, el Sr. Alcalde cedeix la paraula a la Sra. Lina Adan, tècnica municipal de l’Àrea de 
Medi Ambient, qui exposa les consideracions tècniques del Plec. Així, va explicant diversos 
aspectes sobre la situació actual: diferents gestors per cada servei, recollida d’escombraries 
diària, maquinària obsoleta (no es compleixen amb els estàndards de contaminació ambiental), 
recollida selectiva mitjançant conveni Consell Comarcal del Baix Empordà i servei de 
clavegueram subcontractat per urgències. Seguidament explica cap a on es vol anar amb els 
nous serveis: gestió integral de tots els serveis, recollida racional segons la temporalitat, 
maquinària nova afavorint l’ús d’energies alternatives (elèctrics, híbrids o biodièsel), augment 
d’un 40% de punts de recollida selectiva i 150 jornades de manteniment  del clavegueram 
públic del municipi i 30 d’urgències. Finalment exposa les propostes de millora dels serveis: 
incorporar el servei de clavegueram, incorporació de la gestió directa de la selectiva, construcció 
i manteniment de la planta de transferència, nou servei de recollida de restes vegetals de 
particulars i reforç en la seguretat de la deixalleria municipal. 
 
El Sr. Alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui exposa al Sr. Alcalde que la consulta 
popular és una altra cosa. En relació a la licitació del servei d’escombraries el Sr. Sarquella 
comenta que va rebre un correu amb la modificació dels costos del plecs posteriorment a les 
comissions informatives. Confia que això no es torni a repetir. Demana, en relació al deute amb 
l’actual empresa, qui se’n farà càrrec. Comenta que ha detectat un error numèric a la primera 
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pàgina dels costos dels plecs. Considera que, per als serveis, hi ha massa maquinària. També 
demana què es fa amb els vehicles amortitzats. En relació a la garantia provisional de 30.000 
euros que es demana als licitadors, es pregunta perquè, podent ésser del 3%, no es demana de 
700.000 euros. Demana que aquest tema no el tramiti el Sr. Dalmau i es faci una comissió per 
a temes importants com aquest. Afirma que no se li ha fet cas de l’opció de mancomunar 
serveis fins a 20 Km, amb municipis del Gironès, la Selva i Baix Empordà. Considera que no 
podem anar pel nostre compte i que es podrien aliar amb Sant Feliu de Guíxols, Figueres, Roses 
i el Consell Comarcal del Baix Empordà, tots ells governats per CiU. Creu que licitar el servei per 
11 anys és irresponsable. Anuncia el vot en contra i demana una comissió per a aquest afer. 
 
El Sr. Alcalde cedeix la paraula al Sr. Coll, qui exposa que s’han fet 3 reunions per a aquest 
tema i que s’han acceptat propostes que ells han fet. Exposa que la contractació és per 11 més 
2 anys i demana si no seria millor fraccionar els serveis. Comenta que s’ha fet un gran esforç 
amb la selectiva. Demana reduir la recollida a 3-4 dies, excepte en temporada alta. Exposa que 
s’ha acceptat introduir en el contracte el manteniment d’embornals i clavegueram, amb la qual 
cosa l’Ajuntament no ha de comprar el camió que tenia previst. Respecte la futura estació de 
transferència fa avinent que la de l’Escala va bé. Tot i així, demana donar més informació als 
ciutadans i que es faci una campanya de difusió. També demana que al 2014 i 2015, si es pot, 
es congeli la taxa d’escombraries. També sol·licita la neteja més manual a la platja. També creu 
que cal fer un estudi de distribució dels contenidors i que qui seleccioni tingui una bonificació a 
la taxa. Demana que no hi hagi una reducció de llocs de treball. Finalment conclou que se’ls ha 
donat informació i que han pogut participar en la proposta. 
 
Seguidament el Sr. Alcalde cedeix la paraula al Sr. Rufí, qui s’afegeix a la queixa del Sr. 
Sarquella del canvi de dades a última hora. Afirma que aquest plec de clàusules, a ERC, els 
sembla un veritable disbarat, una imprudència i una manca de sentit comú des del punt de vista 
econòmic. Creu que, en aquests moments de crisi, que també afecta als ajuntaments, agafar 
compromisos milionaris amb un contracte sobredimensionat de llarga durada és molt poc 
sensat. Comenta les dades econòmiques del contracte: base imposable per a 13 anys: 
30.185.685 €, IVA (8%) de 13 anys: 2.414.854 €, total plica de 13 anys: 32.600.540 € i per 
a un any: 2.507.733 €, es contempla un IVA del 8% que té els dies comptats. Afirma que, en 
percentatges aproximats, els costos de personal són del 75%, els de gestió el 8% i els de 
maquinària i combustible del 20%. Creu que els percentatges per sobre del 60% en una 
empresa de serveis són excessius. Fa avinent que el malbaratament en maquinària (20%) no té 
cap sentit i no és imprescindible. Creu que, evidentment, aquesta gran despesa fa necessària 
una amortització llarga. Afirma que el redactat del plec sembla fet a mida de l’actual empresa 
adjudicatària amb molta flexibilitat, no es concreten els dies de recollida i el règim sancionador 
és tou.  
 
Fa avinent que, tot i eliminar la recollida domiciliària porta a porta, no representa un estalvi a 
considerar. Exposa que, per a ERC, cal continuar amb al porta a porta als nuclis històrics on és 
impossible la instal·lació de contenidors. Afirma que els contenidors implementats seran de 
1.100 litres, massa petits quan la tendència és la contrària amb contenidors més grans i amb 
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recollida lateral amb un sol operari i que s’eliminen els grans iglús de selectiva. També exposa 
que no s’implementa la neteja viària amb aigua regenerada de la depuradora que és el que 
caldria i s’usa aigua potable. Exposa que s’hi incorpora la neteja de grafits i la retirada de 
cartells, actuacions innecessàries i que es podrien cobrir amb personal de la brigada. Fa avinent 
que també s’hi incorpora la recollida de poda en contenidors afavorint sectors determinats que 
poden accedir a la deixalleria, a més a més d’un servei de manteniment del clavegueram, un 
concepte que ja es paga trimestralment amb el rebut de l’aigua i que suposa una duplicitat en 
el pagament del servei, dubtant de la legalitat d’aquest fet. Creu que, al definir la temporada 
alta des de l’1 d’abril al 31 d’octubre, es produeix un excés del servei, en un punt on es podria 
abaratir el cost. També creu que els dos grups de contenidors soterrats necessiten una neteja 
més freqüent. Afirma que no veu la necessitat de la planta de transferència: si es vol fer al 
polígon industrial, caldria saber-ho, el govern municipal hauria de dir on es vol fer. 
 
Resumint, explica la posició del Grup municipal d’ERC: aquest plec de clàusules no reflecteix el 
que necessita el nostre municipi en neteja viària, de platges, recollida d’escombraries i gestió de 
la deixalleria; no suposa cap evolució ni modernització del que ja fem: ni en el concepte de 
recollida, ni en la gestió mediambiental i reciclatge, ni tecnològica, d’un model antiquat, car i 
d’altres moments econòmics millors; hipotecarem 13 anys les finances municipals; proposem el 
fraccionament en tres contractes amb empreses mitjanes i del municipi: escombraries, selectiva 
i deixalleria, neteja viària i platges; s’hauria de valorar la possibilitat de fer la neteja viària i de 
platges amb recursos propis amb personal municipal. Finalment dóna les gràcies a la Sra. Lina 
Adán i al Sr. Jordi Estragó perquè li han facilitat la informació que, sobre aquest tema, ha anat 
demanant. 
 
El Sr. Alcalde cedeix la paraula al Sr. Dalmau, qui dóna resposta a les peticions del Sr. 
Sarquella. Respecte al mancomunar serveis amb altres municipis li diu que ja se n’ha parlat, 
però que Pals, Palafrugell i el Consell Comarcal tenen realitats molt diferents. Li comenta que 
aquesta licitació no s’ha fet amb cap pressa i que s’han fet 3 reunions amb els grups del 
Consistori. Respecte el deute existent li comenta que és l’Ajuntament qui el paga. Pel fet que hi 
hagi massa maquinària, li exposa que, a les reunions celebrades, no havia manifestat res en 
aquest sentit. Li fa avinent que s’han fet moltes visites per veure el funcionament d’aquests 
serveis en altres indrets. Considera que la maquinària és l’adient per a un municipi amb 65 
Km2, diverses urbanitzacions i dos nuclis (estructura poc vertical). Quant a la creació d’una 
comissió per a aquest tema, li comenta que, com a la resta de grups, se l’ha integrat a la mesa 
de contractació i ja se’n parlarà. 
 
En relació al Grup municipal d’UPM-PM, el Sr. Dalmau que tenir diversos contractes té els seus 
pros i les seves contres. En contractes més llargs també hi ha el tema de les economies 
d’escala. Quant al camió cuba constata que és una proposta d’ells i que ho han incorporat al 
Plec. Li fa avinent que s’estudiarà la ubicació dels contenidors. Li exposa que, com a preu de 
sortida, ja estem 200.000 euros per sota l’import de 2012 i que ja es veurà com es pot 
rebaixar a veïns i a industrials. 
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Al Sr. Rufí li comenta que, en el fons, voldria votar a favor de la proposta, tot i que també entén 
el joc polític i la cançó de l’enfadós. Li respecte l’opinió però no la comparteix. Quant a l’IVA, li 
fa avinent que no depèn de l’Ajuntament. Respecte al personal, li comenta que podria ser 
inferior si el municipi fos vertical i que no estem parlant del 75% sinó del 68%. També comenta 
que si es contractessin els serveis de manera independent, les despeses generals i el benefici 
industrial es triplicarien. Així, creu que és més econòmic i més flexible. Respecte al plec per a 
l’empresa actual, li diu que és un brindis al sol. Li comenta que el porta a porta s’ha d’anar fent 
i que els contenidors més grans no serveixen per al nostre municipi. Afirma que Solius té un 
cost de 500.000 euros anuals i que cal reduir-ho. Finalment, respecte la planta de 
transferència no comparteix la seva opinió i la considera necessària. 
 
El Sr. Alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui felicita al Sr. Dalmau per al seu 
comportament. Reconeix que hi ha hagut un canvi i que ja no és un circ. Comenta que el seu 
vot serà en contra. 
 
Seguidament, el Sr. Rufí es pregunta si no hi haurà doble imposició amb el clavegueram. 
Comenta que tenim un futur incert perquè els industrials suporten 600.000 euros i poden 
acollir-se a un servei privat. Creu que no hi ha responsabilitat al fer aquest contracte. Considera 
que caldria fraccionar el contracte perquè, si no, l’empresa tindrà massa força en cas d’una 
vaga, com la que es va tenir. 
 
El Sr. Dalmau afirma que els agrada tirar una puntada endavant. Li recorda que hi ha el full de 
reconeixement del deute amb Fomento per a l’any 2013 de 400.000 euros. Comenta que s’ha 
parlat amb els càmpings, que consideren que es dóna un bon servei i que ara abonen 350.000 
euros. Li recorda que el Plec preveu una revisió dels serveis en funció de les necessitats i que 
vagues també n’hi poden haver també de treballadors de l’Ajuntament. Considera que el Sr. Rufí 
també hagués proposat aquesta plica. 
 
Finalment el Sr. Rufí demana al Sr. Alcalde si la planta de transferència es construiria al polígon 
industrial, a la qual cosa el Sr. Alcalde respon afirmativament. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP, i dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM; i vot en 
contra dels 4 regidors/es del Grup d’Esquerra-AM i del regidor del Grup del COET). 
 
 
9. APROVAR LA MODIFICACIÓ DE CRÈDIT 6/2012, PER TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT DE 
DIFERENT ÀREA DE DESPESA. EXP. 289/12 (SERVEIS ECONÒMICS) 
 
A petició del Sr. Alcalde, l’interventor llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 28 de juny de 2012, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
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“Vist el Pressupost general de l’entitat local per a l’exercici de 2012. 
 
Vistes les Bases d’Execució del Pressupost per l’exercici 2012. 
 
Atès el que disposen els articles 34 a 51 del RD 500/1990, els quals regulen les modificacions 
pressupostàries. 
 
Atesos els articles 172 a 182 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel  qual s'aprova el Text Refós de 
la Llei reguladora de les hisendes locals. 
 
Vist l’informe de l’Àrea de Serveis Tècnics on es sol·licita traspassar 14.335,75 euros de la 
partida 12.33.16500.22100 Energia elèctrica - enllumenat públic a la partida 
12.33.4500.62300 Inversions reposició enllumenat, per efectuar un conjunt d’actuacions de 
substitució d’equips i làmpades de vapor de mercuri per uns de més eficients en diversos punts 
del municipi. 
 
Vist que el crèdit de la partida 12.33.16500.22100 Energia elèctrica - enllumenat públic es va 
incrementar a través de la modificació de crèdit 4/2012, i segons el que disposa l’article 41 del 
RD 500/1990, així com l’article 180 del RDL 2/2004, on s’estipula que “no podran minorar-se 
els crèdits que hagin estat incrementats amb suplements o transferències, excepte si afecten  
crèdits de personal...”  
 
Vista la necessitat d’incrementar la partida Foment i dinamització econòmica 
12.42.43300.22699 amb 16.535,65 euros per les despeses generades a la Fira Oci i Marca 
ciutat, i  amb 12.500 euros per fer front a part del pagament del premis de la Fira del Còmic.  
 
Vista la necessitat d’incrementar la partida Inversions turisme i platja 12.44.45000.63400, per 
les despeses generades per la ubicació de l’oficina de turisme de Torroella a l’Espai Ter. 
 
Vista la necessitat d’incrementar la partida Altres despeses financeres 12.99.01100.35900, 
per atendre les despeses derivades de l’operació de tresoreria a curt termini, d’un import 
d’1.000.000 euros i per un termini màxim de 6 mesos. 
 
Vist que els ingressos municipals s’estan complint amb racionalitat respecte els imports 
pressupostats inicialment. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Aprovar la modificació de crèdit 6/2012 per transferència de crèdit, de diferent àrea de 
despesa. 

  
Partides del pressupost de despeses que augmenten: 
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PARTIDA DENOMINACIÓ IMPORT

12.99.01100.35900 Altres despeses financeres 22.000,00

12.42.43300.22699 Foment Dinamització econòmica 29.035,65

12.33.45000.62300 Inversió reposició enllumenat 14.335,75

12.44.45000.63400 Inversions turisme i platja 4.000,00

TOTAL ALTA ……………………….. 69.371,40

 
 Partides del pressupost de despeses que disminueixen: 

 

PARTIDA DENOMINACIÓ IMPORT
12.51.32100.22799 Servei de gestió llar d'infants Torroella 25.576,00
12.11.92000.12000 Retribucions Bàsiques Secretaria 7.700,00
12.11.92000.12100 Retribucions Complementàries Secretaria 7.700,00
12.13.13550.16000 Seguretat Social Unitat Operativa Manteniment 4.995,40
12.13.92000.16000 Seguretat Social Secretaria 6.600,00
12.13.92002.16000 Seguretat Social Serveis Econòmics i Informàtics 5.000,00
12.13.15508.16000 Seguretat Social Urbanisme i SSTT 5.800,00
12.13.17000.16000 Seguretat Social Medi Ambient 3.000,00
12.13.23200.16000 Seguretat Social Serveis Socials 3.000,00

TOTAL BAIXA……………………….. 69.371,40  
 
2n. Exposar al públic l’expedient, mitjançant la publicació d’un edicte al Butlletí Oficial de la 
Província i al tauler d’anuncis de la corporació, per un termini de quinze dies hàbils a comptar 
de l’endemà de l’última de les publicacions de l’edicte esmentat, per tal que els interessats el 
puguin examinar i presentar-hi les reclamacions que considerin oportunes. En cas de no haver-
hi cap reclamació durant el termini assenyalat, l’expedient es considerarà definitivament 
aprovat”. 
 
El Sr. Alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui afirma que rectificar és de savis: el 
Pressupost aprovat per al 2012 no era perfecta, i comenta que hi votarà a favor. 
 
El Sr. Coll demana a què es corresponen els 22.000 euros de les despeses financeres. 
L’Interventor comenta que 12.000 euros de la comissió d’obertura de la pòlissa i 12.000 euros 
d’interessos de la pòlissa. El Sr. Coll també demana a què es corresponen els 29.035,65 
euros. L’Interventor comenta que, bàsicament, es corresponen amb els 25.000 euros de la fira 
del còmic. També sol·licita qui gestionarà l’Oficina de turisme de l’Espai Ter, a la qual cosa el Sr. 
Alcalde respon que es farà amb personal de l’Ajuntament de dilluns a dissabte. El Sr. Coll acaba 
demanant per què s’ha canviat l’Oficina de turisme del Museu de la Mediterrània a l’Espai Ter.  
 
El Sr. Alcalde cedeix la paraula al Sr. Rufí, qui comenta que la pòlissa de crèdit dol i que es 
demostra que la previsió de despesa en enllumenat va quedar curta. Considera que l’Oficina de 
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turisme s’hauria d’ubicar a l’edifici de la plaça del Peix. També demana al Sr. Alcalde si hi ha 
suficient consignació per a les despeses dels serveis socials, a la qual cosa el Sr. Alcalde respon 
que encara queda una mica de coixí a les partides de serveis socials. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP, i regidor del Grup del COET; vot en contra dels 
3 regidors/a del Grup d’UPM-PM; i abstenció dels 4 regidors/es del Grup d’Esquerra-AM). 
 
 
10. APROVAR EL MANIFEST DE JOVENTUT NACIONALISTA DE CATALUNYA DE TORROELLA 
DE MONTGRÍ I L’ESTARTIT EN CONTRA DE LA “BARBACOA IDENTITÀRIA”. EXP. 611/12 
(SECRETARIA) 
 
El Sr. Alcalde cedeix la paraula al Sr. P.F.S., qui llegeix el referit manifest com a representant de 
la Joventut Nacionalista de Catalunya de Torroella de Montgrí, entitat impulsora del manifest, 
advertint, prèviament a la lectura, que no sap si l’acte s’acabarà fent finalment. Aquest va 
obtenir el dictamen favorable de la Comissió Informativa d’Administració i Comunicació de 28 de 
juny de 2012. El seu text es transcriu íntegrament a continuació: 
 
“El proper diumenge dia 8 de juliol les Joventuts Identitàries per Catalunya, que són les 
joventuts del partit polític Plataforma per Catalunya, celebraran una barbacoa a Santa Caterina, 
al terme de Torroella de Montgrí.  
 
Plataforma per Catalunya és un partit de moralitat qüestionable fonamentat sobre dos pilars 
bàsics: la intolerància i la xenofòbia. A més hem de tenir en compte que la seva manera 
d’actuar es basa en faltar el respecte i, si és necessari, en utilitzar la violència contra aquells 
que no pensin igual que ells.  Sense anar més lluny, a la xarxa social facebook, a 
l’esdeveniment de la “Primera barbacoa Identitària” està ple de comentaris denigrants, 
especialment en contra del col·lectiu musulmà. 
 
És per això que, des del col·lectiu local de la Joventut Nacionalista de Catalunya, amb el suport 
del President comarcal i el President a nivell nacional condemnem aquesta barbacoa ja que no 
volem que a Torroella de Montgrí, ni a cap altre indret del nostre país petit,  s’hi celebrin actes 
que van en contra de les persones ni dels seus drets. A la nostra associació pensem que 
tothom és benvingut a Catalunya, sigui quin sigui el seu color de pell, la seva nacionalitat, el seu 
idioma o el seu nivell d’ingressos. No podem oblidar que, històricament, els immigrants han 
tingut un pes molt important en el nostre país, i hem demostrat de sobres que som capaços 
d’acollir, integrar i fer sentir catalans i catalanes a totes aquestes persones nouvingudes. 
 
A més a més de condemnar aquest acte, també volem aprofitar aquest manifest per fer una 
reflexió sobre el perill que aquest partit polític representa per la nostra vila, i també pel nostre 
país. La greu crisi econòmica i social que estem vivint fa que aquests partits extremistes, que 
utilitzen la demagògia i la mentida com a eina política per captar l’atenció dels que estan 
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desencisats amb el sistema, aconsegueixin un gruix social considerable que els dóna suport. 
Grècia n’és un exemple clar, on Alba Daurada, partit d’ideologia nazi i similar a Plataforma per 
Catalunya, ha aconseguit un 7% dels vots i té 21 diputats al Parlament grec.  
 
És per això que demanem que, tan els partits polítics de l’equip de govern com els partits 
polítics de l’oposició del Ple de l’Ajuntament de Torroella, aprovin aquest Manifest i acordin: 
 

Primer.- Condemnar l’esdeveniment “Barbacoa Identitària” que el proper diumenge dia 8 
de juliol les Joventuts Identitàries per Catalunya (Joventuts del partit polític Plataforma per 
Catalunya) celebraran a Santa Caterina.  
 

Segon.- Comprometre’s a anar en una mateixa direcció per fer front a les actituds 
intolerants, xenòfobes i feixistes que es puguin dur a terme a la nostra vila.  
 
Per concloure aquest Manifest, recordeu que “la llibertat d’un s’acaba quan interfereix en la dels 
altres”. 
 
El Sr. Alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui exposa que és una actuació que va contra la 
ideologia de Plataforma per Catalunya, en contra un acte d’un grup. Recorda simplement el que 
s’ha dit: “la llibertat d’un s’acaba quan interfereix en la dels altres”. Fa avinent que l’article 20 
de la Constitució reconeix el dret a expressar i difondre lliurement els pensaments, idees i 
opinions; que l’article 21.1 de la Constitució reconeix el dret de reunió pacífica; que l’article 
21.2 de la Constitució determina que en els casos de reunions en llocs de trànsit públic i 
manifestacions es comunicarà prèviament a l’autoritat, que només podrà prohibir-les quan 
existeixin raons fonamentades d’alteració de l’ordre públic, amb perill per a persones o béns; i 
que l’article 42.7 de l’Estatut de Catalunya determina que els poders públics han de vetllar per 
la convivència social, cultural i religiosa entre totes les persones a Catalunya i pel respecte a la 
diversitat de creences i conviccions ètiques i filosòfiques de les persones, i han de fomentar les 
relacions interculturals per mitjà de l'impuls i la creació d'àmbits de coneixement recíproc, diàleg 
i mediació. Considera que no es pot condemnar una expressió pacífica, tot i estar en contra de 
les idees. Creu que no hi ha llibertat d’expressió i per això anuncia el seu vot en contra. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP, dels 4 regidors/es del Grup d’Esquerra-AM i 
dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM; i vot en contra del regidor del Grup del COET). 
 
 
11. APROVAR LA MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CiU EN RELACIÓ AMB LA DECLARACIÓ 
POLÍTICA SOBRE EL DRET AL VOT DELS I LES REPRESENTANTS ELECTES ALS MUNICIPIS. 
EXP. 586/12 (SECRETARIA) 
 
El Sr. Alcalde llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d’Administració i Comunicació de 
28 de juny de 2012, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
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“Vist que el vot dels regidors i regidores és personal i indelegable i que conciliar la vida laboral 
amb la familiar també ho és. És per això que quan una regidora o regidor està de baixa maternal 
o paternal i no pot accedir al seu espai de treball de manera temporal, perd la capacitat 
d’exercir el seu dret de votar en els plens municipals i, per tant, també es perd la 
representativitat que aquest regidor o regidora comporta i per a la qual va ser escollit o 
escollida. 
 
Vist que, segons l’article 14.8 de la Llei Orgànica 3/2007, de 22 de març, per a la igualtat 
efectiva de dones i homes, els poders públics han d’establir mesures que assegurin la 
conciliació de la feina i la vida personal i familiar de les dones i dels homes. Segons la 
Disposició Final Setena de la mateixa, el Govern ha de promoure acords necessaris per iniciar 
un procés de modificació de la legislació vigent amb la finalitat de possibilitar els permisos de 
maternitat i paternitat dels càrrecs electes. 
 
Vist que tant el Parlament de Catalunya com el Congrés dels Diputats ja han aprovat diferents 
modificacions per tal de fer efectiva aquesta llei d’igualtat. Als ajuntaments encara no s’ha 
adaptat aquesta legislació, cosa que crea un greuge comparatiu entre els diferents òrgans de 
govern democràtic. Per aquest motiu, els i les representants electes que es troben en aquesta 
situació no poden votar als plens municipals. 
 
Vist que, segons l’informe de l’Observatori de Dret Europeu, Autonòmic i Local de la Universitat 
de Granada sobre els permisos de maternitat dels càrrecs electes, hi hauria tres maneres de 
poder votar en aquests casos. La primera, per substitució del càrrec electe pel següent de la 
llista de la mateixa candidatura, atenent així a la plena representativitat institucional. La segona 
opció seria utilitzar les tecnologies actuals com a eines per suplir la presència dels edils i poder 
votar de forma telemàtica. I la tercera i última, delegar el vot en una altra persona del consistori. 
 
Per tot això exposat, l’Equip de Govern proposa al Ple l’adopció de la següent moció:  
 
1r. Impulsar la demanda de modificació respecte la Llei de Bases Locals necessària per a que 
un càrrec electe pugui exercir el dret de votar en cas de baixa per maternitat o paternitat o per 
malaltia greu, utilitzant un mètode que no comporti cap despesa suplementària als 
ajuntaments.  
 
2n. Demanar a l'Estat que promogui l'acord que permeti exercir el dret de votar en plens 
municipals mitjançant la manera adient per tal de poder exercir el dret a vot en cas de patir 
baixa per maternitat o paternitat o per malaltia greu.  
 
3r. Traslladar els anteriors acords a la Presidència del Govern espanyol, a la Presidència del 
Congrés dels Diputats i a la del Senat, i a la Presidència del Parlament”.  
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El Sr. Alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui exposa que a l’expedient 586/12 no hi havia 
cap moció, sinó un document que l’Ajuntament de Gavà adreçava a l’Ajuntament de Torroella 
per a què fos aprovat. Tot i que està a favor del contingut, no hi havia la moció. El Sr. Alcalde li 
dóna la raó i procurarà que no torni a passar. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per unanimitat. 
 
 
12. APROVAR LA MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CiU DE SUPORT AL PACTE FISCAL. 
EXP. 610/12 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. Alcalde, la Sra. Bartomeus llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 28 de juny de 2012, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
“Vist que, després de 32 anys es constata que els successius models de finançament han 
aportat a Catalunya uns recursos clarament insuficients per a les necessitats de despesa i 
sobretot clarament inferiors a la capacitat fiscal de Catalunya. Una insuficiència de recursos 
agreujada ara per la profunda crisi econòmica i financera per la qual estem passant. 
 
Vista la situació d’emergència de molts ajuntaments, originada pel sistema de finançament 
local, que com és sabut és totalment insuficient per fer front a les competències assignades, i 
agreujada per l’actual situació econòmica.  
 
Vista la manca de lleialtat institucional de l’Estat espanyol amb Catalunya i la situació, 
excepcional a Europa, de dèficit fiscal continuat (diferència entre els diners que Catalunya paga 
a l’Administració estatal i els serveis i inversions que rebem a canvi) que pateix Catalunya, el 
qual es xifra en 16.500 Milions d’€ a l’any (45M € al dia), equivalent a 2.250 € per persona i 
any, és a dir, 6€ per persona i dia.  
 
Vist que dels impostos que paguem a l’Estat espanyol, un 43% no torna ni en forma de serveis 
ni d’inversions. Amb tan sols l’import que Catalunya deixa de percebre en un dia, 45 milions 
d’euros, podríem construir 1 hospital o 11 escoles. 
 
Vistos tots aquests perjudicis que venim arrossegant i que van dinamitant les nostres 
oportunitats i el nostre potencial com a país, es fa necessari trobar una solució definitiva. 
 
Vist que en aquest sentit, cal obtenir un model de finançament propi i singular per a Catalunya 
com és el Pacte Fiscal, eina clau per la reactivació econòmica, per obtenir els recursos 
adequats per finançar la despesa orientada a enfortir la competitivitat i la cohesió social del 
país, així com també per proporcionar més recursos als ens locals, amb l’objectiu de garantir la 
suficiència financera dels ajuntaments.  
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Vist que els elements centrals del Pacte fiscal són els següents: 
 

- Model bilateral, el qual implica la sortida de Catalunya del règim comú contingut en la 
LOFCA. 

- Gestió tributària, és a dir, la clau de la caixa: capacitat normativa, gestió, recaptació, 
liquidació i inspecció de tots els impostos tributats a Catalunya. 

- Quota de retorn: formada, per una banda, per la quota d’aportació pels serveis que 
encara pugui continuar prestant l’Estat a Catalunya (i que realment li corresponguin), i 
per una altra, per la quota de solidaritat. 

 
Vist que el Pacte Fiscal no és una reivindicació recent sinó que, en els 300 anys d’ocupació, ja 
es va reclamar en les Bases de Manresa l’any 1892, en l’Estatut de Núria de 1932 o a través 
dels excel·lents treballs de Ramon Trias Fargas als anys 60.  
 
Vist l’ampli consens social que recull la reivindicació del Pacte Fiscal basat en el concert 
econòmic i que permeti a Catalunya recaptar tots els impostos (76,5% dels ciutadans a favor 
segons el darrer Baròmetre del CEO). 
 
Vist que l’“Informe sobre el nou model de finançament basat en el concert econòmic”, realitzat 
per l’Institut d’Estudis Autonòmics, conclou que aquest nou model de finançament proposat 
s’ajusta completament a la Constitució Espanyola, a l’Estatut d’Autonomia i al Dret Europeu, així 
com compatible amb el principi de solidaritat definit en els articles 138.1 i 156.1 de la 
Constitució Espanyola. Aquest mateix informe destaca que el fet que Catalunya tingui un nou 
model basat en el  concert econòmic és només una qüestió de voluntat política. En cap cas hi 
ha un impediment des del punt de vista jurídic, ja que la Constitució Espanyola - que ja permet 
a través de la LOFCA un règim de finançament específic per a Navarra, País Basc i Illes Canàries 
-no determina cap model de finançament per a les comunitats autònomes ni estableix que totes 
hagin de seguir cap model únic. 
 
Per tot això, el Grup municipal de CiU proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Manifestar que Catalunya té dret a decidir sobre els seus recursos i el seu futur de manera 
lliure i democràtica. 
 
2n. Reconèixer la necessitat d’un model de finançament propi per a Catalunya que, compatible 
amb el criteri de solidaritat expressat als art. 138.1 i 156.1 de la Constitució Espanyola, posi 
punt i final al dèficit fiscal que pateix i que obliga a les Administracions Públiques, inclosos als 
ajuntaments, a executar importants ajustos pressupostaris derivats de la crisi econòmica actual. 
 
3r. Manifestar que el Pacte Fiscal proposat i basat en el concert econòmic és necessari, 
compatible amb la Constitució Espanyola i l’Estatut, i jurídicament viable, ja que la pròpia LOFCA 
permet que s’apliqui a altres comunitats autònomes un règim fiscal diferenciat. 
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4t. Donar suport a la Generalitat de Catalunya en la petició d’un Pacte Fiscal, que suposi una 
relació bilateral entre la Generalitat i l’Estat espanyol, la creació d’una hisenda pròpia, amb la 
cessió del 100% dels tributs a la Generalitat, que ostenti la capacitat normativa, gestió, 
recaptació, liquidació i inspecció de tots els impostos tributats a Catalunya, desplegant l’article 
204.1 de l’Estatut aprovat el 2009, i la consegüent millora en el finançament de Catalunya, 
dels Ajuntaments i al món local. 
 
5è. Enviar aquesta moció al Parlament de Catalunya, grups parlamentaris del Parlament de 
Catalunya, a l’Associació Catalana de Municipis, Congrés dels Diputats i Govern espanyol”. 
 
El Sr. Alcalde cedeix la paraula al Sr. Rufí, qui exposa que ells han defensat sempre el concert 
econòmic. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
de tots els regidors/es del Consistori, llevat de l’abstenció del regidor del Grup del PP). 
 
 
13. APROVAR LA MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UPM-PM SOBRE EL RESCAT FINANCER. 
EXP. 619/12 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. Alcalde, el Sr. Coll llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 28 de juny de 2012, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
“Atès que el darrer informe elaborat pel Fons Monetari Internacional (FMI) xifrava en 40.000 
milions d'euros les necessitats del sistema financer espanyol per tal d’enfortir els balanços de 
les entitats bancàries amb dificultats. 
 
Atès que el passat dia 9 de juny de 2012 el ministre d’Economia va anunciar que l’Estat 
espanyol havia sol·licitat a les institucions europees un mecanisme de rescat per valor de 
100.000 milions d’euros per recapitalitzar el sistema financer espanyol i treure’l de la difícil 
situació en què es troba. 
 
Atès que, a hores d’ara, encara s’ha de concretar com es comptabilitzarà aquesta ajuda,  
l’impacte que pot tenir en els pressupostos generals de l’Estat, amb quines condicions es 
produirà el préstec, si es cedirà sobirania del sistema financer espanyol o si també es perdrà 
sobirania fiscal. 
 
Atès que els dies posteriors a l’anunci de la sol·licitud d’ajuda a la Unió Europea els mercats 
financers continuen tenint dubtes sobre les solvència de l’Estat espanyol per fer front a aquesta 
important crisi financera.  
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Atès que el Govern de l’Estat haurà de seguir rigorosament el pla d’ajust si vol que la Unió 
Europea continuï aportant ajuda a Espanya i, per tant, aquesta línia de crèdit de fins a 100.000 
milions d’euros, en paraules de l’Eurogrup, influenciarà indirecta i decisivament  en les reformes 
estructurals a les quals ha de fer front l’Estat espanyol. 
 
Atès que les darreres recomanacions de la UE apunten a l’increment de l’IVA, accelerar la 
reforma de les pensions, endurir encara més la reforma laboral i contenir la despesa de les 
comunitats autònomes i, per tant, a l’adopció de mesures que acabaran pagant directament la 
ciutadania.  
 
Atès que cal delimitar la responsabilitat d’aquells que, des de les diferents institucions 
polítiques, financeres i administratives, han tingut relació amb el procés de deteriorament del 
sistema bancari del país, amb la voluntat que no es tornin a cometre errors i assegurar un 
correcte funcionament del sistema financer, ja que aquest és la clau per al futur de la nostra 
economia i per a la creació d’ocupació.  
 
Atès que cal que el Govern de l’Estat plantegi polítiques de creixement per tal d’assegurar la 
prestació de serveis públics elementals com la sanitat, l’educació i les que garanteixin el 
benestar social i ajudin els ciutadans que més estan patint aquesta greu crisi econòmica.  
 
Per tots aquests motius, el grup municipal d’Unitat i Progrés Municipal proposa al Ple l’adopció 
dels següents acords: 
 
1r. Demanar al Govern de l’Estat que articuli el sistema necessari perquè aquesta injecció de 
capital a la banca permeti desbloquejar el crèdit a les famílies, a les empreses i als autònoms, 
estimuli el creixement i afavoreixi la creació d’ocupació.  
 
2n. Reclamar al Govern de l’Estat que investigui la gestió i els processos de reestructuració de 
les entitats bancàries intervingudes i es depurin responsabilitats. 
 
3r. Demanar al Govern de l’Estat que apliqui als directius/ves d’entitats financeres intervingudes 
una normativa que impedeixi el cobrament d’indemnitzacions i les aportacions milionàries a 
plans de pensions que s’estan produint fins ara. 
 
4t. Instar al Govern de l’Estat a que apliqui una normativa a totes les entitats financeres 
intervingudes amb l’objectiu  que els actius immobiliaris que s’han quedat les entitats com a 
conseqüència d’impagats es destinin majoritàriament a habitatge social i fonamentalment a 
lloguer social. 

 
5è. Traslladar aquest acord de Ple al Govern de l’Estat i a la Generalitat de Catalunya”. 
 
El Sr. Alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui exposa que no vol ofendre però que es 
tracta d’un afer que supera les funcions de l’Ajuntament. Creu que ningú del plenari és expert 

http://economia.elpais.com/economia/2012/06/10/actualidad/1339360026_447431.html
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en macroeconomia i que es tracta d’un text que ja ha quedat obsolet. Tot i així indica que està 
d’acord amb el punt 2n. 
 
El Sr. Alcalde exposa que hi ha punts respecte els quals estan en contra perquè no són 
competències de l’Ajuntament. Li recorda que el PSOE també va governar. Fa avinent que 
l’Equip de Govern s’abstindrà. 
 
El Sr. Coll comenta que molts ciutadans tenen dificultats d’arribar a finals de mes per culpa de 
la gestió d’aquesta gent. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria simple (vot favorable 
dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM i dels 4 regidors/es del Grup d’Esquerra-AM; abstenció 
dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP; i vot en contra del regidor del Grup del COET). 
 
 
14. APROVAR LA MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA-AM PER FER ONEJAR LA 
BANDERA ESTELADA EN ELS DUES ASTES INSTAL·LADES A TORROELLA DE MONTGRÍ I 
L’ESTARTIT. EXP. 618/12 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. Alcalde, la Sra. Bassa llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 28 de juny de 2012, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
“L’Ajuntament de Torroella de Montgrí, com a municipi empordanès de Catalunya compromès 
amb les aspiracions nacionals del país, ha donat sempre suport a totes les iniciatives en 
defensa de la llengua, la cultura i la nació catalana. 
 
El posicionament municipal ha estat inequívoc quan el nostre idioma o les nostres institucions 
han estat menyspreades, posant-nos sempre al costat de la Generalitat de Catalunya i el seu 
president quan el nostre país ha estat agredit amb sentències judicials o posicionaments polítics 
bel·ligerants. 
 
Vistes les següents mocions, totes elles aprovades pel Ple de l’Ajuntament de Torroella de 
Montgrí des de l’any 2008. 
 

- Ple del 9 de setembre se 2008: aprovació de la proposta perquè la bandera estelada 
onegi per la Diada de l’11 de setembre a la casa de la vila. 

 
- Ple del 6 de novembre de 2008: aprovació de la moció a favor de la col·locació d’una 

asta a l’entrada de Torroella de Montgrí i de l’Estartit perquè hi onegi la bandera 
catalana. 

 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ple 7/2012, de 5 de juliol de 2012 
 

   167 

 

- Ple de 5 de febrer de 2009: aprovació de la moció per la internacionalització del dret de 
decidir a tenir un estat propi del poble català. 

 
- Ple del 17 de setembre de 2009: moció en defensa del dret a decidir i de la consulta 

popular per a la independència de Catalunya. 
 

- Ple del 10 de desembre de 2009: moció institucional de suport a l’editorial dels diaris 
catalans sobre la dignitat de Catalunya, en relació amb la sentència sobre l’Estatut 
d’Autonomia que ha de dictar el Tribunal Constitucional. 

 
- Ple de l’1 de juliol de 2010: moció dels grups municipals d’Esquerra Republicana de 

Catalunya, Unitat i Progrés Municipal i Convergència i Unió, de suport a l’exercici del dret 
a decidir. 

 
- Ple de l’1 de juliol de 2010: moció dels grups municipals d’Esquerra Republicana de 

Catalunya, Unitat i Progrés Municipal i Convergència i Unió, de posicionament davant la 
sentència del Tribunal Constitucional sobre l’Estatut d’Autonomia de Catalunya. 

 
- Ple del 5 d’agost de 2010: moció del grup municipal d’Esquerra Republicana de 

Catalunya sobre la sentència del Tribunal Constitucional, sobre l’Estatut d’Autonomia de 
Catalunya i per la independència nacional. 

 
- Ple del 13 de gener de 2011: moció de rebuig a la sentència del Tribunal Suprem contra 

la immersió lingüística a l’escola. 
 

- Ple del 10 de novembre de 2011: moció per a l’adhesió a l’Associació de Municipis per 
la Independència. 

 
- Ple de 12 de gener de 2012: adhesió de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí a 

l’Associació de Municipis per la Independència i aprovació dels estatuts que la regulen. 
 

- Ple de 12 d’abril de 2012: moció del grup polític d’Esquerra Republicana de Catalunya 
per possibilitar el pagament dels impostos de Catalunya a l’Agència Tributària catalana 
en el marc d’un nou pacte fiscal assimilable al concert econòmic. 

 
Vist que l’Alcalde de Torroella de Montgrí, en representació de la comarca del Baix Empordà, 
honora el municipi formant part del Consell Directiu de l’Associació de Municipis per la 
Independència, un dels òrgans de govern de l’associació, amb la Comissió Executiva i 
l’Assemblea General. 
 
Vist que la bandera que representa els anhels d’independència de la República Catalana és 
l’estelada, amb les quatre barres i triangle blau amb estel blanc de cinc puntes. 
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Vist que la senyera ja oneja en solitari des de la recuperació de la democràcia al balcó de la 
Casa de la Vila.  
 
Per tots aquests motius, el grup municipal d'Esquerra Republicana de Catalunya proposa els 
següents acords: 
 
1r. Fer onejar la bandera estelada en les dues astes instal·lades des del 2009 en les rotondes 
de la plaça del Lledoner de Torroella de Montgrí i de l’inici de l’avinguda de Grècia de l’Estartit. 
 
2n. Aquesta situació es mantindrà fins a la recuperació dels nostres drets nacionals amb la 
independència de Catalunya, “moment que retornarà de bell nou la bandera de les quatre 
barres, la Bandera Catalana, sense estels, sense blaus, però amb tots els honors. Ben alta, ben 
dreta i ben sola!”. En paraules de Vicenç Albert Ballester creador el 1918 de la bandera 
independentista. 
 
3r. Comunicar aquest acord al president de la Generalitat de Catalunya, a la presidenta del 
Parlament de Catalunya, als presidents dels grups parlamentaris del Parlament, a l’Associació 
Catalana de Municipis i a la Federació Catalana de Municipis”. 
 
El Sr. Alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui exposa que el seu grup hi votarà a favor. 
Demana si, amb l’acord del Ple de 6 de novembre de 2008 no es va posar l’estelada. També 
sol·licita quina és la posició del grups municipals L’EST i PP. 
 
El Sr. Alcalde comenta que el Grup de CiU votarà en contra. Exposa que, tal com ha estat 
presentada la moció, no són les maneres. Afirma que la senyera representa el poble català i 
que no està en contra de l’estelada. Li recorda que el 21 de juliol es fa un acte que volen 
constituir l’Associació Nacional de Catalunya i ubicar l’estelada al nostre municipi. Creu que la 
moció que presenta és un brindis a la galeria, per a la promoció del Sr. Rufí dins d’ERC. Afirma 
que no es durà a terme la substitució de la senyera per l’estelada com diuen ells, sinó que 
estarà exposada en un punt del municipi. Li indica que cal diàleg i ha tirat pel dret i ha pensat 
en el seu partit. Afirma que no està contra l’estelada i que no entrarà a debatre qui és més 
independentista. Exposa que ell mateix està dins l’Associació de Municipis per la Independència 
i que vol un futur amb una Catalunya lliure i independent. Considera que la forma, la manera i la 
redacció de la moció no ha estat la correcta. Finalment afirma que, com a Alcalde, lluitarà per 
anar per feina i per la independència. 
 
Seguidament, el Sr. Alcalde cedeix la paraula a la Sra. Comas, qui exposa: “La coherència crec 
que és un dels principals valors de les persones, ens dediquem a la política o no. Jo sempre li 
he donat molta importància, i crec que una de les raons per les quals molts joves deixen de 
creure en el sistema és precisament per la manca de coherència que han demostrat els gestors 
públics. 
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Quan vaig decidir fer el pas d’implicar-me en la gestió municipal per treballar pel meu poble i pel 
meu municipi tenia clar que volia ser molt transparent i coherent amb tot el que fes. En aquest 
sentit, no puc negar que, de la mateixa manera que sempre he defensat el sentiment identitari i 
el legítim dret a la segregació de l’Estartit, sempre m’he sentit plenament identificada amb el 
desig d’independència del meu país, Catalunya. Són sentiments molt íntims, que formen part de 
la meva manera de ser i pels quals treballaré en la mesura de les meves possibilitats. 
 
Des d’aquest punt de vista, en un primer moment creia que no tindria cap mena de dubte amb 
relació a la possibilitat que l’estelada onegés al municipi. I de fet no en tinc cap. Tant de bo 
Catalunya fos un estat independent i l’estelada ens representés. En un acte de coherència i 
d’acord amb el meu sentiment, el cor em deia que havia de votar-hi a favor. 
 
No obstant això, i després de llegir amb deteniment la proposta de moció i analitzar-la en el seu 
context, la meva coherència em diu que no puc donar-hi suport, bàsicament per les formes com 
s’ha portat el tema a consideració del Ple i l’ús partidista que es fa d’un símbol de tots els 
catalans. Amb la seva actitud, el senyor Rufí ha aconseguit una cosa que no m’hagués imaginat 
mai.  
 
La substitució de l’estelada per la senyera catalana que tenim al giratori del Lledoner i l’inici de 
l’avinguda de Grècia és una decisió massa important com perquè el tema s’hagi portat al Ple 
d’aquesta manera. Si el senyor Rufí hagués interpretat aquest tema en clau municipal, el que 
hauria d’haver fet és plantejar-ho als diferents grups municipals, en una Junta de Portaveus, per 
exemple, i haver tractat el tema des del consens institucional. En canvi, el que ha fet, ha estat 
entrar una moció amb un redactat que genera dubtes en alguns del seus punts, com quan parla 
per exemple de la «república catalana» i li han faltat cames per anar als diaris a anunciar que 
l’ha presentada. És una actuació que denota un caràcter totalment personalista i partidista. 
Només ens porta aquesta moció amb la intenció d’obtenir un rèdit electoral. És un fet molt greu 
que jugui amb un sentiment tan íntim com aquest d’una manera tan poc elegant. 
 
Molts dels que estem a la taula ens sentim tan o més independentistes, nacionalistes i 
segregacionistes, i en cap cas volem entrar en una competició per veure qui ho és més. Des de 
la responsabilitat que tenim aprovarem les mocions que calgui per defensar els drets legítims 
del nostre país, però no és just utilitzar un símbol com la senyera de la manera que ho ha fet el 
grup municipal d’ERC. En massa ocasions la senyera s’ha associat a un determinat partit, i hem 
d’evitar que això passi. Ningú es pot apropiar d’una cosa que és de tots. 
 
Per tot això, en un exercici de coherència perquè no vull que juguin amb el meu sentiment 
identitari, ni que ningú se n’aprofiti, votaré en contra la moció”.  
 
El Sr. Navarrete exposa que la senyera ens representa tots. Demana al grup d’Esquerra-AM que 
no frivolitzi i no jugui amb la insígnia. Li demana que onegi la senyera i que tothom en gaudeixi. 
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El Sr. Rufí exposa que personalitzen en excés, que hi ha 12 mocions aprovades i que el procés 
és per consens. També fa avinent que els llocs on es vol hissar l’estelada són visibles i no 
oficials. Comenta que ja fa 3 mesos que es va aprovar una moció pel pacte fiscal i que no 
ataquin la seva persona. 
 
El Sr. Alcalde li indica que no busqui excuses perquè no ha buscat el consens. La Sra. Bassa 
demana que no es personalitzi en el Sr. Rufí, sinó que s’adrecin al grup municipal. Li indica al 
Sr. Alcalde que no parli de formes perquè a la Comissió Informativa el grup d’Esquerra-AM va dir 
que estaven disposats a canviar qualsevol cosa per al consens, i que hi ha hagut possibilitats de 
diàleg fins ara. El Sr. Alcalde exposa que a informatives, i després, van parlar per canviar-la i no 
van voler-ho fer. El Sr. Rufí fa avinent al Sr. Alcalde que li va dir que s’abstindrien, a la qual cosa 
respon que ell, al marge de representar l’Associació de Municipis per la Independència, també 
representa l’Ajuntament. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i no s’aprova (vot a favor dels 4 regidors/es 
del Grup d’Esquerra-AM, dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM i del regidor del Grup del COET;  i 
vot en contra dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP). 
 
 
15. DONAR COMPTE DE L’APROVACIÓ DEFINITIVA DE LA MODIFICACIÓ DEL PGOU PER A 
L’AMPLIACIÓ DE L’OCUPACIÓ DEL SOTERRANI EN ELS EIXAMPLES SUBURBANS (CLAU S), 
ARTICLE 162. EXP. 999/11 (SECRETARIA) 
 
El secretari dóna compte de l’acord de la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona, adoptat en 
la sessió de 7 de juny de 2012, pel qual s’aprova definitivament la modificació del PGOU per a 
l’ampliació de l’ocupació del soterrani en els eixamples suburbans (clau S) article 162. 
 
El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
16. DONAR COMPTE DE LA SENTÈNCIA NÚM. 117/2012, DE 28 DE MAIG, DEL JUTJAT 
CONTENCIÓS ADMINISTRATIU NÚM. 3 DE GIRONA. EXP. 365/10 (SECRETARIA) 
 
El secretari dóna compte de la Sentència núm. 117/2012, de 28 de maig, del Jutjat Contenciós 
Administratiu núm. 3 de Girona, en la qual es desestima el recurs contenciós administratiu 
interposat pel Sr. A.J.P.M. contra el decret de la regidora d’Urbanisme del dia 3 de desembre de 
2009, pel qual es va imposar al recurrent una primera multa coercitiva per import de 300,00 € i 
va requerir l’enderroc de la barbacoa construïda sense llicència a la finca situada al carrer Benet 
Julià, 1, de Torroella de Montgrí, amb advertiment de successives multes coercitives en cas 
d’incompliment del requeriment. La desestimació es fonamenta en el fet que la desinformació 
al·legada pel recurrent (no va rebre ell la notificació) no se sosté perquè va posar tots els 
impediments per no rebre la notificació de l’Ajuntament.  
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El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
17. DONAR COMPTE DE LA SENTÈNCIA NÚM. 118/2012, DE 29 DE MAIG, DEL JUTJAT 
CONTENCIÓS ADMINISTRATIU NÚM. 3 DE GIRONA. EXP. 334/09 (SECRETARIA) 
 
El secretari dóna compte de la Sentència núm. 118/2012, de 29 de maig, del Jutjat Contenciós 
Administratiu núm. 3 de Girona, en la qual es desestima el recurs contenciós administratiu 
interposat per Ivalo Promotora, SL contra el decret de la regidora d’Urbanisme del dia 30 
d’octubre de 2008, el qual, entre d’altres qüestions, va desestimar l’escrit d’al·legacions 
formulat per la mercantil recurrent contra la resolució del dia 25 de setembre de 2008, per la 
qual es va incoar expedient d’ordre d’execució per al tancament del solar situat a la ctra. de 
l’Estartit, 103, cantonada amb el c. Doctor Pericot, 114, de Torroella de Montgrí. La 
desestimació es fonamenta en la presentació del recurs contenciós administratiu fora del 
termini legalment establert de dos mesos. 
 
El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
18. DONAR COMPTE DE LA SENTÈNCIA NÚM. 131/2012, DE 7 DE JUNY, DEL JUTJAT 
CONTENCIÓS ADMINISTRATIU NÚM. 3 DE GIRONA. EXP. 306/11 (SECRETARIA) 
 
El secretari dóna compte de la Sentència núm. 131/2012, de 7 de juny, del Jutjat Contenciós 
Administratiu núm. 3 de Girona, en la qual es desestima el recurs contenciós administratiu 
interposat per Alfonso Inmobles, SA contra la resolució de l’Alcaldia del dia 2 de desembre de 
2010, per la qual es va desestimar el recurs de reposició formulat el dia 30 de novembre de 
2010 contra la provisió de constrenyiment de l’anterior dia 25 d’octubre, dels rebuts núm. 
201013466 i 201030892 corresponents a les liquidacions de l’impost sobre béns immobles i a 
la taxa de recollida d’escombraries de l’any 2010 de la finca situada al c. Cuereta, 4, de 
Torroella de Montgrí, per un import conjunt de 1.137,00 €. La desestimació es fonamenta en el 
fet que el recurrent sostenia que les provisions de constrenyiment eren improcedents en no 
haver-se resolt, en el moment de dictar-les, un recurs de reposició suposadament formulat 
contra el decret que va denegar la sol·licitud d’ajornament de les liquidacions d’IBI i de la taxa 
d’escombraries. El recurs de reposició no consta a l’expedient de l’Ajuntament i el recurrent 
tampoc el va aportar en el procés judicial. 
 
El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
19. DONAR COMTE DE LA SENTÈNCIA NÚM. 3672/2012, DE 15 DE MAIG, DE LA SALA 
SOCIAL DEL TRIBUNAL SUPERIOR DE JUSTÍCIA DE CATALUNYA. EXP. 764/10 
(SECRETARIA) 
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El secretari dóna compte de la Sentència núm. 3672/2012, de 15 de maig, de la Sala Social 
del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, en la qual es desestima el recurs de súplica 
interposat pel recurrent contra la sentència del dia 13 de maig de 2011 dictada pel Jutjat Social 
núm. 3 de Girona, recaiguda en el procediment seguit per la demanda formulada contra Mutua 
Asepeyo, Institut Nacional de la Seguretat Social, Tesorería General de la Seguridad Social i 
Ajuntament de Torroella de Montgrí, en sol·licitud d’incapacitat permanent derivada d’un 
accident de treball d’un peó jardiner de l’Ajuntament, el Sr. C. M. C. El Tribunal confirma la 
sentència del Jutjat Social de Girona. 
 
El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
20. ASSUMPTES URGENTS 
 
No n’hi ha.  
 
 
B) PART DE CONTROL 
 
21. DONAR COMPTE DELS DECRETS DE L’ALCALDIA I DE LES REGIDORIES DELEGADES 
DEL NÚM. 1074 AL NÚM. 1410, CORRESPONENTS AL PERÍODE COMPRÈS ENTRE EL 16 
DE MAIG DE 2012 I EL 15 DE JUNY DE 2012 
 
De conformitat amb el que estableix l’article 42 del Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les 
entitats locals (ROF), el Sr. Alcalde exposa als membres del Ple que han tingut a la seva 
disposició les resolucions que ha adoptat i les resolucions dictades per les regidories delegades 
núm. 1074 al núm. 1410, corresponents al període comprès entre el 16 de maig de 2012 i el 
15 de juny de 2012, per tal que els regidors/es coneguin el desenvolupament de l’administració 
municipal als efectes del control i fiscalització dels òrgans de govern previstos en l’article 22.2 
a) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local (LRBRL). 
 
En relació amb aquestes tasques de control i fiscalització del govern municipal, es deixa 
constància que els portaveus dels diversos grups del Consistori que no formen part del govern 
municipal han anat rebent les actes de les Juntes de Govern Local, motiu pel qual no es 
relacionen els acords adoptats en aquesta part de control del Plenari. 
 
Ningú objecta res i el Ple se’n dóna per assabentat. 
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22. PRECS I PREGUNTES 
 
El Sr. Alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui, en relació amb el terreny brut del carrer 
Sant Agustí amb el carrer Pintor Mascort, li fa avinent a la Sra. Bartomeus que encara continua 
igual. Felicita el Sr. Navarrete per les caravanes i pel nou aparcament a la plana. Li indica que 
l’única persona que va demanar la legalització de l’aparcament de caravanes fa més de 3 
mesos que espera resposta. Al Sr. Alcalde li indica que al Ple de novembre ja va plantejar 
l’opció dels vehicles elèctrics. Per això li demana si té com a prioritat impulsar-ho. A la Sra. 
Comas li demana que, si compatibilitza la feina del càmping amb la de presidenta del Consell 
Municipal de l’Estartit, quin horari d’atenció al públic té. Segueix reclamant que l’Equip de 
Govern s’abaixi el sou i als tècnics que cobren més de 50.000 euros i passar les Juntes de 
Govern de 2 a 1. 
 
El Sr. Coll demana que es feliciti el FIMAG per l’èxit de la fira de màgia. També demana que els 
57.000 euros que s’havien de destinar al camió de clavegueram es destinin a serveis socials i a 
la millora de l’Espai Ter. Seguidament exposa: “En el  Ple  del 12 d’abril, uns veïns de la zona de 
Torre Vella, que han creat l’Associació Plataforma Torre Vella Legal, varen venir al Ple a 
presentar una sèrie de queixes i problemes sobre el pagament de les quotes anuals de la seva 
comunitat en les quals en el seus rebuts s’hi introduïen despeses de la urbanització que són 
exclusivament imputables a les zones comunitàries, com a les altres urbanitzacions del municipi 
també tutelades per l’Ajuntament són exclusivament a càrrec dels propietàries dels condominis. 
 
Segons els informes, tant urbanístic com jurídic, que diuen que aquestes zones són de propietat 
privada, per la qual cosa la seva conservació correspon exclusivament als seus propietaris... i, a 
part, de pagar IBI de les finques privades també els condominis s’han de fer càrrec de les zones 
comunitàries dels mateixos. 
 
El nostre grup UPM volem saber si aquest IBI, el de les zones comunitaris, es liquida o no. Si es 
liquida cap problema, i si no que es tramiti tota la documentació per la seva liquidació, com es 
fa a la resta dels contribuents del municipi”. 
 
Finalment exposa: “Hem sabut que hi ha hagut sentència de l'acomiadament de l'exdirectora de 
la llar d'infants Mar i Cel de l'Estartit del passat mes de desembre i que la jutgessa del Social ha 
donat la raó a la treballadora i ha sentenciat la improcedència de l'acomiadament. 
 
Primer de tot ens agradaria haver-ho sabut per vostès, ja que el passat dijous, en les comissions 
informatives, vostès ja eren coneixedors de la sentència i no van dir ni piu. Volem recordar que 
som regidors de l'Ajuntament i que ens agrada saber les coses de primera mà. Per tant, ja que 
no ens informen, voldríem saber què vol fer l'Ajuntament a partir d'ara en compliment de la 
sentència. 
 
L'Ajuntament tornarà a readmetre la treballadora amb les mateixes condicions anteriors, tal i 
com diu la sentència o l'indemnitzarà pels anys treballats? Si la readmet amb les mateixes 
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condicions, a quina plaça l’incorporarà? Vull recordar que vostès van extingir la plaça a 31 de 
desembre de 2011 i en aquests moments no existeix la plaça de directora. En crearan una de 
nova? Si la readmeten amb les mateixes condicions, com li pagaran la nòmina? La despesa no 
està contemplada en el capítol 1 del Pressupost de l'Ajuntament d'aquest any 2012. Faran una 
modificació de crèdit? Des de dilluns passat l'empresa adjudicatària del servei de la llar 
d'infants, Suara, ja està gestionant l'escola i les treballadores ja són de l'empresa. Com la 
readmetran amb les mateixes condicions si ja hi ha una empresa que està gestionant el servei i 
l'Ajuntament no el presta directament? La posaran en alguna altra àrea? En cas que l'assumeixi 
Suara, com pagaran la seva nòmina si en el paquet d'adjudicació es contemplaven 6 places i 
ara en serien 7? Haurem de pagar més diners a l'empresa perquè ho assumeixi? O es farà fora 
algú que hi estigui treballant? Vull recordar que en l'aprovació definitiva de l'externalització de 
l'escola vostès van pagar 180.000 euros de més que en la inicial, perquè va quedar deserta. 
Haurem de pagar doncs en cara més?  
 
Passi el que passi es demostra que tot el procés ha estat nefast, no han tingut en consideració 
que estem parlant d'un servei públic ben valorat pels pares i mares de l'Estartit i el poble en 
general, no han tingut en compte en cap moment l’opinió de les treballadores de l'escola i han 
actuat amb ganes de revenja personal i política. I quan les coses es fan amb l'estómac i no amb 
el cap passa això: que hi ha una sentència que diu que vostès ho han fet molt malament". 
Finalment demana responsabilitats als regidors de Personal i d’Ensenyament i els demana la 
dimissió. 
 
El Sr. Alcalde, en relació amb les peticions formulades, comenta al Sr. Sarquella que, quant als 
vehicles elèctrics, hi havia una subvenció de 15.000 euros que va acabar sent de 7.000, i que 
va servir per l’adquisició de 2 motos per a la Policia. Al Sr. Coll li comenta que, en la sentència 
de l’acomiadament de la que era directora de la Llar d’infants, la jutgessa afirma que 
l’amortització de la plaça va ser correcta. Afirma que la jutgessa es basa en un contracte de 
2004 que el considera “vague”. Comenta que, donat que el procés per a l’amortització de la 
plaça va ser correcte, recorreran la sentència. Si llavors toca la readmissió, afirma, ja parlaran 
amb Suara. El Sr. Dalmau exposa que no es qüestiona l’amortització de la plaça i que el 
Tribunal Superior de Justícia decidirà. 
 
La Sra. Bassa exposa que es tracta d’un acomiadament improcedent i, amb independència de 
la sentència final, hi haurà salaris de tramitació. El Sr. Dalmau també li recorda a la Sra. Bassa 
que aquesta persona acomiadada està treballant en un altre lloc des del mes de febrer. 
 
La Sra. Bosch afirma que el Sr. Alcalde ja ha felicitat el FIMAG I comenta al Sr. Coll que, si tots 
els regidors hi estan d’acord, s’enviarà un ofici de felicitació en nom de tots els membres del 
Ple. 
 
El Sr. Navarrete comenta al Sr. Sarquella que estan treballant en el tema de les caravanes i que 
qualsevol avanç que hi hagi l’informaran. La Sra. Comas fa avinent al Sr. Sarquella que el tema 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ple 7/2012, de 5 de juliol de 2012 
 

   175 

 

dels horaris ja ho havia preguntat, que és més difícil a l’estiu que a l’hivern i que pot fer atenció 
als veïns qualsevol dia de la setmana al Consell Municipal de l’Estartit. 
 
La Sra. Bartomeus comenta al Sr. Sarquella que, en relació a la neteja del solar del carrer Sant 
Agustí, aquest any el propietari no ha respost al requeriment, i que s’ha obert un expedient de 
disciplina. Al Sr. Coll li comenta que el tema de Torre Vella i l’IBI es respondrà als veïns. 
 
El Sr. Sarquella comenta que l’Ajuntament hauria d’actuar al carrer Sant Agustí i cobrar 
l’actuació. Demana que, durant l’any, estigui en condicions. La Sra. Pibernat comenta al Sr. 
Coll, en relació a la seva petició de dimissió, que està feta amb sentiment de ràbia i que, per 
tant, el dia que ho demanés amb arguments i sentiment raonable no dubtaria en plantejar-s’ho. 
El Sr. Coll fa avinent que la crítica és sobre la gestió, no sobre la seva persona. 
 
 
I no havent-hi cap altre assumpte a tractar, el Sr. Alcalde aixeca la sessió, essent 11 menys 5 
minuts del vespre, i per a constància d’allò que s’hi ha tractat i dels acords presos, estenc 
aquesta acta que signa el Sr. Alcalde i la certifico amb la meva signatura. 
 
 
   
 
 
Jordi Cordon i Pulido    En dono fe - Josep Rovira i Jofre 
 


